



ឧបសម្ព័ន្ធ ១

របាយការណ៍បូកសរុប ប្រចាំឆ្នាំ២០១៨



អង្គការកែប្រែសហគមន៍

ប្រភពមូលនិធិ:



មាតិកា

- I. អំពីអង្គការកែប្រែសហគមន៍
- II. ព័ត៌មានគម្រោង
- III. ពិពណ៌នាការរីកចម្រើនរបស់គម្រោង (ឧបសគ្គរាំងស្ទះនិងមេរៀន)
- IV. របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- V. ផែនការទិសដៅការងារបន្ត

I. អំពីអង្គការកែប្រែសហគមន៍

អង្គការកែប្រែសហគមន៍ Community Translation Organization, អក្សរកាត់ (CTO) គឺជាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ក្នុងស្រុកមួយដែលត្រូវបានចុះបញ្ជីនៅក្រសួងមហាផ្ទៃនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ ១៤៩៣ សជណ ថ្ងៃទី៣០ ខែ មិនឌុនា ឆ្នាំ ២០០៩។ ស្នាក់ការកណ្តាលរបស់អង្គការមានទីតាំងស្ថិតនៅ ផ្ទះលេខ ០៩៩ ផ្លូវជាតិលេខ៦ ភូមិថ្មល់ សង្កាត់ស្រងែ ក្រុងសៀមរាប ខេត្តសៀមរាប។ ដែលជាទីតាំងយុទ្ធសាស្ត្រមួយដើម្បី សម្របសម្រួលប្រតិបត្តិការណ៍ ការងារចូលរួមកិច្ចការអភិវឌ្ឍន៍ សម្រាប់បណ្តាខេត្តភូមិភាគពាយ័ព្យនៃប្រទេសកម្ពុជាដូចជាខេត្ត សៀមរាប ព្រះវិហារ ឧត្តរមានជ័យ បន្ទាយមានជ័យ បាត់ដំបង និងកំពង់ធំ។

អង្គការកែប្រែសហគមន៍ ធ្វើការងារដើម្បីកសាងមូលដ្ឋានគ្រឹះ សម្រាប់សហគមន៍ដែលអាស្រ័យផលនឹងរបរកសិកម្ម ដោយផ្ដោតលើការងារកសិកម្ម ការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ ការកសាងសមត្ថភាពក្រុមអង្គការកសិករ ដែលមាន ដូចជាក្រុមសន្សំប្រាក់ សហគមន៍កសិកម្ម សហគមន៍ព្រៃឈើ សហគមន៍ទេសចរធម្មជាតិ សហគមន៍ស្រះជម្រកត្រីមេ ពូជ ជម្រុញការអភិវឌ្ឍន៍តាមបែបប្រជាធិបតេយ្យ ការអប់រំផ្សព្វផ្សាយដល់សហគមន៍លើបញ្ហាប្រែប្រួល អាកាស ធាតុ ការបន្សុំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ការកាត់បន្ថយគ្រោះភ័យធម្មជាតិ ដើម្បីឆ្ពោះទៅរកការកសាង សមត្ថភាព សហគមន៍ ដែលអាចធន់ទ្រាំទៅនឹងបញ្ហាសង្គម និងសេដ្ឋកិច្ច។

អង្គការកែប្រែសហគមន៍ គឺជាផ្នែកមួយនៃកម្មវិធីរបស់អង្គការ Human Translation ដែលជាអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលអន្តរ ជាតិមួយ មានមូលដ្ឋាននៅសហរដ្ឋអាមេរិក (គេហទំព័រ www.humantranslation.org)។ ក្នុងឆ្នាំ២០០៩ តាមរយៈការ ធ្វើកំនែទម្រង់អង្គការកែប្រែសហគមន៍ បានប្រែក្លាយមកជាអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលឯករាជ្យក្នុងស្រុកមួយ ដែលបាន ចុះបញ្ជីទទួលស្គាល់ស្របច្បាប់ជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា នៅក្រសួងមហាផ្ទៃ។

- **ប្រាក់ចំណូល** : ប្រែក្លាយចំណេះដឹងទៅជាសកម្មភាពអភិវឌ្ឍន៍
- **ទស្សនវិស័យ** : កសិករអាចធ្វើកិច្ចការដើម្បីកែលំអរជីវភាព និងសេដ្ឋកិច្ចបានប្រសើរឡើង នៅពេល ដែលពួកគាត់ទទួលបាននូវសម្ភារៈ ចំណេះដឹង ជំនាញ និងធនធានសមស្រប
- **បេសកកម្ម** : ចូលរួមជាមួយសហគមន៍ ដើម្បីការតំបន់ភាពក្រីក្រ អភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច តាមរយៈ ការគាំទ្រ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធកសិកម្ម ការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ អេកូទេសចរណ៍ និងធ្វើអោយ ប្រសើរឡើងនូវការ ចិញ្ចឹមជីវិតដោយភាពថ្លៃថ្នូរ និងមានការការគោរពសិទ្ធិសេរីភាពពេញលេញ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់អង្គការ

ឈ្មោះ	ឋានៈ និង ស្ថាប័ន	អាស័យដ្ឋាន
Tobias Rose-Stockwell	ស្ថាបនិក ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	California, USA E-mail: tobias@humantranslation.org
Jon Morgan	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល /ប្រធាន LAKECLINIC.org	សាលាកំរើក ក្រុងសៀមរាប E-mail: jmorgan@lakeclinic.org
Kat Bun Heng	ស្ថាបនិក សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	សាលាកំរើក ក្រុងសៀមរាប E-mail: kat.bunheng@gmail.com
Kristen Davies	សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ទីប្រឹក្សា GIZ ប្រចាំសៀមរាប	សាលាកំរើក ក្រុងសៀមរាប E-mail : kdavies025@gmail.com

បុគ្គលិកលេខាធិការដ្ឋាន

ល.រ	នាម និងគោត្តនាម	ឋានៈ និង ស្ថាប័ន	អាស័យដ្ឋាន	ទំនាក់ទំនង
១	លោក យ៉ា យ៉ា	នាយកប្រតិបត្តិ(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០១២៧០៧៤៧៤
២	លោកស្រី សៀង សុធារី	ប្រធានគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០១២៤៥១៨៧៧
៣	លោក ថៃ ពិសី	អ្នកសម្រួលសម្រួលកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០៩២២២២១៨១
៤	លោក ម៉យ វ៉ាមន	មន្ត្រីកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០៩២៧២៨១៩២
៥	លោក សួន វាសនា	មន្ត្រីកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០៩២៥៥៣០១៣
៦	លោក ស៊ាន ព្រី	ប្រធានកម្មវិធី (ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០៨៥៥៥៨៨៩៥
៧	លោក រិត បូ	ប្រធានសម្របសម្រួលខេត្ត(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០១២៣៤១៦៩៦
៨	លោកស្រី ទេព សាម៉េត	មន្ត្រីកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០៩២៥០២៦២០
៩	លោក រ៉ម តឿត	មន្ត្រីជំនួយការកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០៩៣២៤០១០១០
១០	លោកស្រី យ៉ាន់ ម៉ូរី	មន្ត្រីរដ្ឋបាល និងហិរញ្ញវត្ថុ(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០១២៣១៧៩៩៧
១១	លោក កែវ ប្រាំង	មន្ត្រីកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០១៧៦០៥២២២
១២	កញ្ញា សួន សោភា	មន្ត្រីកម្មវិធី(ពេញម៉ោង)	ឧត្តមានជ័យ	០៨៨៩៩១៤០៥០
១៣	លោក សៀង វិបុល	មន្ត្រីគម្រោង(ឯក្រៅម៉ោង)	សៀមរាប	០១២២៩៩៧១១
១៤	កញ្ញា ទីវ សារ៉ុន	ជំនួយការរដ្ឋបាល(ពេញម៉ោង)	សៀមរាប	០៩៩៧០១៣៧៣
១៥	Ms. Elise Fanene	អ្នកស្ម័គ្រចិត្ត	បារាំង	elise.fanene@sfr.fr
១៦	Ms. Garance Mandon	អ្នកស្ម័គ្រចិត្ត	បារាំង	garancemandon@gmail.com
១៧	Ms. Camille Peiffer	អ្នកស្ម័គ្រចិត្ត	បារាំង	camille.peiffer@orange.fr
១៨	Ms.Camille Supplison	អ្នកស្ម័គ្រចិត្ត	បារាំង	camillesup@hotmail.fr

វិស័យផ្ដោតការយកចិត្តទុកដាក់

ប្រភេទនៃកម្មវិធី សកម្មភាព/គម្រោង/	ទីកន្លែង	រយៈពេល	ដៃគូគម្រោង	ប្រភពថវិកា/ ជំនួយ	ស្ថានភាព បញ្ចប់/បន្តកំពុងដំណើរការ)
សន្តិសុខស្បៀង ពង្រឹងសិទ្ធិមូលដ្ឋាន អភិបាលកិច្ច អប់រំនិងវិស័យផ្សេងៗ	សៀមរាប	៣ឆ្នាំ	-ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ -ការិយាល័យអប់រំស្រុក	Actionaid	បញ្ចប់ ០១មេសា២០១៦
និយ័តកម្មព្រៃឈើ ទឹកស្អាតនិងអនាម័យ	ព្រះវិហារ	៣ ឆ្នាំ	-សហគមន៍ព្រៃឈើ -រដ្ឋបាលព្រៃឈើ -មន្ទីរអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ	OXFAM GB	បញ្ចប់ ០៨សីហា២០១៥
អេកូទេសចរណ៍ គ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិបំបែក បំរុងអាកាស ធាតុការចិញ្ចឹមជីវិត	សៀមរាប	២ ឆ្នាំ	ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ	UNDP SGP	បញ្ចប់ ៣០ធ្នូ២០១៣
សេដ្ឋកិច្ចកសិកម្ម និងទីផ្សារ	សៀមរាប	៧ឆ្នាំ	សហគមន៍អភិវឌ្ឍកសិកម្ម	SIDA/ WEFFECT	បន្ត
សេដ្ឋកិច្ចកសិកម្ម និងទីផ្សារ	សៀមរាប	៥ ឆ្នាំ	មន្ទីរកសិកម្ម	AusAID	បញ្ចប់ ០៦កក្កដា២០១៤

សន្តិសុខស្បៀង ពង្រឹងសិទ្ធិមូលដ្ឋាន អភិបាលកិច្ច អប់រំ និងវិបាក គ្រប់ គ្រងគ្រោះមហន្តរាយ	ឧត្តរ មានជ័យ	៧ឆ្នាំ	-បណ្តាញស ហាតន់ព្រៃឈើ -បណ្តាញគាំ ទ្រសហគមន៍	Actionaid	បន្ត
គ្រប់គ្រងធនធានធម្ម ជាតិបំបែកអាកាស ធាតុការចិញ្ចឹមជីវិត	សៀមរាប	១.៨ ឆ្នាំ	ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ ឧទ្យានជាតិ រដ្ឋបាលស្រុក	UNDP SGP	បញ្ចប់ ២០១៨
កសិកម្ម និងការចិញ្ចឹមជីវិត	សៀមរាប	១ឆ្នាំ	សហគមន៍កសិកម្ម	DAP/DIFAT	បញ្ចប់ ២០១៨

II. ព័ត៌មានគម្រោង

១. ខេត្តសៀមរាប មាន៣គម្រោងដែលប្រភពថវិកាមកពីម្ចាស់ជំនួយ **WeEffect, UNDP/GEF/SGP, DAP/Australian Embassy**
គម្រោងទី១

ឈ្មោះគម្រោង	គម្រោងបង្កើនសមត្ថភាពផ្នែកសង្គម និងសេដ្ឋកិច្ច របស់អង្គការកសិករ ដោយមានការចូលរួមដ៏មានអត្ថ ន័យពីស្ត្រី នៅខេត្តសៀមរាប ខេត្តព្រះវិហារ និងខេត្តឧត្តរមានជ័យ
គោលដៅរួម	ចូលរួមកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រប្រជាពលរដ្ឋតាមរយៈការពង្រឹងសេដ្ឋកិច្ចកសិករនិងសមត្ថភាពអង្គការសហគមន៍
តំបន់គោលដៅ	-ខេត្ត: សៀមរាប -ស្រុក: ពួក ស្រុកបន្ទាយស្រី ស្រុកប្រាសាទបាគង ស្រុកសូត្រនិគមន៍ -ឃុំ: កែវពណ៌ សំរោងយា ពួក ត្បែង ខ្ពស់ ត្រពាំងធំ
ក្រុមគោលដៅ	សហគមន៍កសិកម្ម ១២ ក្រុមសន្សំ២៥ក្រុម សហភាពសហគមន៍កសិកម្ម១ ក្រុមយុវជន៣ក្រុម
អ្នកទទួលបានផលផ្ទាល់	១៤៨៦គ្រួសារ
អ្នកទទួលបានផលប្រយោល	៣០០០នាក់ ស្ត្រី ១៥៨៨នាក់

គម្រោងទី២

ឈ្មោះគម្រោង	គម្រោងការពារ និងស្តារឡើងវិញនូវតំបន់ប្រព័ន្ធផ្តល់ទឹកជប់តំបន់ទេសភាពភ្នំគូលែន តាមរយៈការការពារ ការដាំដើមឈើឡើងវិញ និងក្សេត្របរិស្ថាន បែបច្នៃប្រឌិត ឆ្លាតវៃ តាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ CSA កសិ កម្មបែបអភិរក្ស CA ដោយសហគមន៍
គោលដៅរួម	ធ្វើអោយ "តំបន់ខ្ពង់រាបស្នួលលើខ្ពង់ភ្នំគូលែនដែលរិចរិល ឈានទៅរកការអន្តរាយ មានផ្ទៃដីចំនួន១៩៩ ហិចតា ត្រូវបានការពារ និងស្តារឡើងវិញនូវមុខងារនៃតំបន់ ប្រព័ន្ធក្បាលទឹកជប់ចំបងៗ និងប្រជាសហ គមន៍ចំនួន១០០គ្រួសារ មកពីភូមិចំនួន៦ យ៉ាងតិច ក្នុងចំណោមភូមិគោលដៅសរុបចំនួន៨ភូមិ នៃឃុំ ខ្ពង់ភ្នំដែលរងផលប៉ះពាល់ ពីគម្រោងមានកើនឡើងជីវភាព ២៥%ធៀបនឹងពេលមុន តាមរយៈការអនុវត្ត ក្សេត្រ បរិស្ថានបែបច្នៃប្រឌិត ឆ្លាតវៃតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ សំរាប់និរន្តរភាពនៃបរិស្ថាន តំបន់ឧទ្យាន ជាតិភ្នំគូលែនហើយបន្តផ្សព្វផ្សាយ ចែករំលែកចំណេះដឹងបទពិសោធន៍ ទៅដល់ប្រជាជនផ្សេងនៅក្នុងឃុំ ដើម្បីអោយមានស្ថេរភាពប្រាក់ចំណូល។
តំបន់គោលដៅ	-ខេត្ត: សៀមរាប -ស្រុក: ស្វាយលើ -ឃុំ: ខ្ពង់ភ្នំ
ក្រុមគោលដៅ	(១)-ប្រជាពលរដ្ឋមូលដ្ឋាន និងប្រជាសហគមន៍ចំនួន ៨០០គ្រួសារ ក្នុងនោះស្ត្រី ៥០% មកពី ៨ភូមិ ដែល កំពុងរស់នៅជុំវិញតំបន់ក្បាលទឹកជប់លើខ្ពង់ភ្នំគូលែន (២)-និងក្រុមជនគោលដៅ ផ្សេងទៀតមានដូចជាគណៈកម្មការ គ្រប់គ្រងប្រើប្រាស់ទឹក គណៈ

	កម្មការសហគមន៍គ្រប់គ្រងព្រៃការពារនៅក្នុងឃុំខ្នងភ្នំ និងមន្ត្រីខ្សាច់ក្បាលដែល ជាបុគ្គលិក ប្រចាំការនៅលើខ្នងភ្នំ។ ហើយក្រុមគោលដៅមិនផ្ទាល់ផ្សេងទៀតនោះគឺ ក្រុមប្រជាពលរដ្ឋដែលកំពុងប្រកបមុខរបរលក់ដូរកសិផលនៅក្បែរទឹកជ្រោះភ្នំគូលែន ដែលអាចទទួលបានផលប្រយោជន៍នៅពេលដែលមាននិរន្តរភាពលំហូរទឹក ដូច្នោះ ពួកគាត់ត្រូវដាក់បញ្ចូលក្នុងប្រព័ន្ធនៃ សកម្មភាពយូរអង្វែងទៅមុខ។
អ្នកទទួលបានផលផ្ទាល់	៣៥០គ្រួសារ
អ្នកទទួលបានផលប្រយោល	១៥៧៥នាក់ ស្រី៨៥៥នាក់

គម្រោងទី៣

ឈ្មោះគម្រោង	គម្រោងលើកកម្ពស់អំណាចសេដ្ឋកិច្ចស្ត្រីដោយការផ្តល់ការគាំទ្របច្ចេកទេសកសិកម្មដែលធន់ទ្រាំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ
គោលដៅរួម	នៅបញ្ចប់នៃគម្រោងយ៉ាងហោចណាស់ស្ត្រី២០០នាក់នៅតំបន់គោលដៅគម្រោងដែលប្រកបការដាំដំណាំបានបង្កើនប្រាក់ចំណូលទ្វេដងដោយការទទួលបានការប្រើប្រាស់ទឹកសម្រាប់ស្រោចស្រពព្យាយាមឆ្នាំពីប្រព័ន្ធបូមទឹកដើរដោយថាមពលពន្លឺព្រះអាទិត្យ ដែលអាចធ្វើអោយមានកំណើនទិន្នផល និងផលិតភាពកសិកម្ម។
តំបន់គោលដៅ	-ខេត្ត: សៀមរាប -ស្រុក: បន្ទាយស្រី សូត្រនិគមន៍ ប្រាសាទបាគង ពួក -ឃុំ: ត្បែង ព្រះដាក់ ត្រពាំងធំ ខ្ជាស់ កែវពណ៌ ត្រីញ្ជីរ
ក្រុមគោលដៅ	(១)-ក្រុមស្ត្រីប្រកបរបរដាំដំណាំ ២០០នាក់ ជាក្រុមផលិតរបស់សហគមន៍កសិកម្ម (២)-សាលារៀន ដើម្បីជម្រុញកម្មវិធីបំប៉ននិងជីវិត
អ្នកទទួលបានផលផ្ទាល់	២០០គ្រួសារ
អ្នកទទួលបានផលប្រយោល	៧០០នាក់ ស្រី៣៨៥នាក់

២.ខេត្តឧត្តរមានជ័យ មានគម្រោងមេ១ដែលប្រភពថវិកាកមពី **ActionAid** ហើយនិងអនុគម្រោង២ដែលប្រភពថវិកា អនុគម្រោងទី១មកពី **Guy Trust** និងអនុគម្រោងទី២មកពីសហគមន៍អឺរ៉ុបតាមរយៈ **Action Aid Cambodia**

គម្រោងមេ

ឈ្មោះគម្រោង	កម្មវិធីសិទ្ធិមូលដ្ឋាន (LRP)
គោលដៅរួម	កសិករ និងកុមារក្រីក្រនៅក្នុងតំបន់គោលដៅរបស់គម្រោង នឹងទទួលបាននូវសន្តិសុខស្បៀង និងឱកាសទទួលបានការសិក្សាប្រសើរជាងមុន ដោយពួកគេមានលទ្ធភាព ទទួលបាននូវសិទ្ធិជាមូលដ្ឋាន ហើយអនុវត្តសិទ្ធិទាំងនោះតាមផ្លូវច្បាប់ ដើម្បីរស់នៅប្រកបដោយភាពថ្លៃថ្នូរនៅក្នុងសង្គម។
តំបន់គោលដៅ	-ខេត្ត: ឧត្តរមានជ័យ -ស្រុក: សំរោង បន្ទាយអំពិល ចុងកាល់ អន្លង់វែង -ឃុំ: សំរោង បន្ទាយរាក់ កូនក្រៀល គោកខ្ពស់ ពង្រ លំទង
ក្រុមគោលដៅ	សហគមន៍ព្រៃឈើ ៤ ក្រុមសន្សំ៨ក្រុម បណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើខេត្ត១ ក្រុមជង្រុកស្រូវ ៨ សាលាបឋមសិក្សា២០
អ្នកទទួលបានផលផ្ទាល់	១៨៦៣គ្រួសារ
អ្នកទទួលបានផលប្រយោល	៩៣៣៨នាក់ ស្រី៤៧៥០នាក់ ក្នុងនោះកុមារសរុប៣២៦៨នាក់

អនុគម្រោងទី១(Guy Trust)

ឈ្មោះគម្រោង	កុមារដែលអាយុចាប់ពី៦ដល់១៥ឆ្នាំ នៅសាលាបឋមសិក្សាគោកខ្ពស់ ដែលមានចំនួន៣៨៤នាក់ស្រី២០៥នាក់ ក្នុងខេត្តឧត្តរមានជ័យ នឹងរីករាយជាមួយការទទួលបានសិទ្ធិដោយស្មើភាពដូចកុមារដទៃចំពោះសេវាអប់រំសាធារណៈប្រកបដោយគុណភាព	
រយៈពេល	មករា ២០១៨ ដល់ ធ្នូ ២០១៨	
អ្នកទទួលបានផល	សរុប	ស្រ្តី
ផ្ទាល់	៣៨៤	២០៥
ប្រយោល	៣៥០	១៨០
សរុបរួម	៧៣៤	៣៨៥

អនុគម្រោងទី២(EUL)

ឈ្មោះគម្រោង	ពង្រឹងសមត្ថភាពអង្គការសហគមន៍ និងសហគមន៍ងាយរងគ្រោះ ដើម្បីលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាព ក្នុងការកាន់កាប់ដី ផលផល និងព្រៃឈើ និងជីវភាពរស់នៅរបស់ពលរដ្ឋក្រីក្រ	
រយៈពេល	ចាប់ពីខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០១៧ រហូតដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨	
ទីតាំងគម្រោង	ភូមិ ស្រះកែវ ឃុំពង្រ ស្រុកចុងកាល់។ ភូមិបាក់នីម សង្កាត់សំរោង ក្រុងសំរោង។ ភូមិ គោកសំពៅ ឃុំ លំទង ស្រុកអន្លង់វែង។ ភូមិទំនប់ថ្មីឃុំត្រពាំងតា ស្រុកអន្លង់វែង ខេត្តមានជ័យ។	
អ្នកទទួលបានផល	៤៧៤ គ្រួសារ	

ពិពណ៌នាការរីកចម្រើនរបស់គម្រោង

១. ខេត្តសៀមរាប

គម្រោងទី១

វិភាគលទ្ធផល

ក្នុងកំឡុងឆ្នាំ២០១៨នេះ អង្គការកែប្រែសហគមន៍ សម្រេចបានលទ្ធផលសំខាន់ៗ យោងទៅលើគោលបំណង ដែលបានព្រមព្រៀងក្នុងផែនការគម្រោង។ ផ្អែកទៅលើកត្តាភូមិសាស្ត្រ និងប្រជាសាស្ត្រ អង្គការកែប្រែសហគមន៍ធ្វើការនៅតាមបណ្តាខេត្តចំនួន៣គឺខេត្តសៀមរាប ព្រះវិហារ និងឧត្តរមានជ័យ។ ធ្វើការជាមួយសហគមន៍កសិកម្មចំនួន២២ សហគមន៍សហគមន៍កសិកម្ម១ ដែលមានសមាជិកសរុប២១៥៩នាក់ ដែល៦០%ជាស្រ្តី ដែលបិតក្នុងឃុំ ២១ ស្រុក៨ នៃខេត្តទាំង៣ខាងលើ។ តាមការសង្កេតជារួម ការអនុវត្តសកម្មភាពគម្រោងបានសម្រេចទៅតាមលំដាប់លំដោយនៃផែនការ ដោយគ្មានការផ្លាស់ប្តូរអ្វីជាក់ស្តែងឡើយ នៅក្នុងកម្រិតគោលដៅ លទ្ធផលរយៈពេលវែង និងខ្លី។ យ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏មានការបត់បែនផ្លាស់ប្តូរតិចតួចទៅលើសកម្មភាពមួយចំនួន ប៉ុន្តែអង្គការកែប្រែសហគមន៍តែងតែឆ្លងការរំលោភអនុវត្តពី វិញ្ញាបនបត្រជាមុនសម្រាប់ការស្នើសុំផ្លាស់ប្តូរសកម្មភាពទាំងនេះ ក្នុងកំឡុងពេលនៃការធ្វើការកែសម្រួលខ្លះៗវិកាប្រចាំឆ្នាំ។ លទ្ធផលកំឡុងឆ្នាំ២០១៨នេះរួមមាន ការចាប់ផ្តើមជំនួញស្រូវអង្កររបស់សហគមន៍សហគមន៍កសិកម្ម ដែលកំពុងដំណើរការជាដំបូងចាប់តាំងពីខែតុលាឆ្នាំ២០១៨។ សហគមន៍សហគមន៍កសិកម្មសៀមរាបអង្គរ រួមគ្នាបង្កើតឡើងដោយសហគមន៍កសិកម្មចំនួន១០ក្នុងខេត្តសៀមរាប។ ដែលជំនួញចាប់ផ្តើមដំបូង ជាមួយនឹងដើមទុនចំនួន ១៨លានរៀល ដោយធ្វើការទិញវត្ថុធាតុដើមជាស្រូវពីសមាជិកចំនួន១៥គោនដើម្បីកិនបិទជាអង្ករសម្រាប់លក់ចេញ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត សហគមន៍សហគមន៍កសិកម្មរំពឹងថានឹងផលិតអង្ករបានចំនួន ៦៧៥២ គក្រ។ តាមការព្យាករណ៍នូវប្រាក់ចំនូលពីជំនួញនេះក្នុងរយៈពេល៥ខែគឺអាចនឹងរកបាន ១១៥ ៥៨៦ ៥០០ រៀល។ កសិករដ្ឋានគម្រោងក្នុងចំនោម៩ កំពុងដំណើរល្អប្រសើរ ហើយបានដើរតួនាទីក្នុងការបង្ហាញជូននូវបច្ចេកទេសក្នុងការដាំដុះទៅដល់កសិករដែលរស់នៅជុំវិញ។ មានប្រជាកសិករទូទៅក្នុងភូមិបានមកមើល និងរៀនសូត្រដកស្រង់បទពិសោធន៍ដែល ៥០%នៃអ្នកដែលបានចូលរួមរៀនសូត្រនេះពួកគេបានយកទៅអនុវត្តបន្ត។ ក្រុមផលិតចំនួន ២០ក្រុមបានបង្កើតឡើងដែលភាគច្រើនសកម្មទៅលើក្រុមចិញ្ចឹមមាន់ ហើយនិងក្រុមដាំបន្លែ។ ជាពិសេសទៀតនោះ ក្រុមផលិតទាំងនេះនឹងធ្វើការផ្គត់ផ្គង់ផលិតផលកសិកម្មរបស់ពួកគាត់មកកាន់សហគមន៍សហគមន៍កសិកម្ម ហើយសហគមន៍សហគមន៍សិក្សានឹងភ្ជាប់ផលិតផលទាំងនេះ ទៅកាន់ទីផ្សារក្នុងខេត្តសៀមរាបក៏ដូចជាខេត្តដទៃផ្សេងទៀតផងដែរ។ ការចូលរួមរបស់ស្រ្តីក្នុងគម្រោងមានបរិមាណច្រើនជាងបុរស។ តាមការសង្កេតឃើញថាស្រ្តីហាក់ដូចជាសកម្មក្នុងការចូលរួម ពួកគាត់មានភាពក្លាហានលើកនៅបញ្ហាដ្ឋាននានារបស់ពួកគាត់ ហើយក៏ដូចជាការចែករំលែកការគិតរបស់ពួកគាត់ ទៅកាន់សមាជិកផ្សេងទៀតរបស់សហគមន៍ជាពិសេសក្រុមបុរស។ ប្រហែល ៣០% = ៦០នៃចំនួនសរុប១៧០នាក់ ក្នុងចំនោមជួរកណ្តាលកម្មការដឹកនាំក្រុមសរុប៣៣៥នាក់ នៃសហគមន៍កសិកម្មទាំងអស់បានចូលរួមក្នុងដំណើរ

ការកសាង និងសមាហរណកម្មផែនការឃុំ ដែលដំណើរការក្នុងកម្រិតថ្នាក់ឃុំ ហើយនឹងធ្វើការសន្ទនាជាមួយអាជ្ញាធរថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងថ្នាក់ជាតិ។ ពិសេសជាងនេះទៅទៀតនោះ មានស្រ្តី៥០%=១៧០នាក់ក្នុងចំណោមថ្នាក់ដឹកនាំគណកម្មការសហគមន៍ទាំងអស់ចំនួន៣៣៥នាក់ បានកាន់តួនាទីក្នុងជួរថ្នាក់ដឹកនាំនៅបណ្តាសហគមន៍កសិកម្មទាំង២២ សហភាពសហគមន៍កសិកម្ម១ ក្រុមសន្សំ ២៥ក្រុម ហើយនឹងក្រុមផលិតចំនួន ២០ក្រុមនៅក្នុងបណ្តាខេត្តគោលដៅទាំង៣ មាន សៀមរាប ព្រះវិហារ ឧត្តរមានជ័យ។ ផ្អែកលើការវិភាគទៅលើកំណត់ត្រាប្រចាំខែ របស់កសិករដ្ឋានដំណាំគម្រូចំនួន៧ក្នុងគោលដៅគម្រោងក្នុងឆ្នាំ២០១៨ ប្រាក់ចំនូលប្រចាំឆ្នាំពីផលរបរកសិកម្ម របស់សហគមន៍គោលដៅមានការកើនឡើងរង្វង់ ៣៣% ដែលស្មើនឹងចំនួន ១ ៧៨២ ៥៣៣ រៀល ក្នុង១គ្រួសារ ក្នុង១ឆ្នាំ ចំនួននេះក៏រាប់បញ្ចូលទាំងប្រភពចំនូលដែលមិនមែនជាកសិកម្មតាមគ្រួសារផងដែរ។

គោលដៅរួមគម្រោង	លទ្ធផលរំពឹងទុកសម្រេចឆ្នាំ២០១៨
<p>កសិករខ្នាតតូច ហើយនឹងក្រុមផលិតវិស័យកសិកម្មដែលស្ថិតក្នុងបន្ទាត់ក្រីក្រជាពិសេសស្រ្តី និង សហគមន៍ជនជាតិដើមភាគតិច ត្រូវបានផ្តល់អំណាចម្ចាស់ការលើផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គមកិច្ច រួមបញ្ចូលដើម្បីអោយសម្រេចបាននូវការលូតលាស់ដោយសមធម៌និងសិទ្ធិស្មើភាពគ្នា</p>	<ul style="list-style-type: none"> • កាត់បន្ថយ១៥% នៃកសិករគោលដៅគម្រោងដែលមានប្រាក់ចំនូលទាបជាងបន្ទាត់ក្រីក្រនៅឆ្នាំ២០២២ • កើនឡើង២៥%នៃប្រជាជនសរុបក្នុងការចូលរួមធ្វើការសម្រេចចិត្តក្នុងកម្រិតថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងថ្នាក់ ជាតិដើម្បីបង្កើនសិទ្ធិផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច សង្គមកិច្ច បរិស្ថាន នយោបាយ និងវប្បធម៌ • បង្កើនអោយដល់ ៥០% នៃស្រ្តីគោលដៅក្នុងការកាន់តួនាទីជាអ្នកដឹកនាំអង្គការកសិករ និងរចនាសម្ព័ន្ធរបស់សហគមន៍

លទ្ធផលសម្រេចបានឆ្នាំ ២០១៨

ក្នុងកំឡុងពេលរាយការណ៍ឆ្នាំ២០១៨នេះ មានការកែប្រែតិចតួចធៀបទៅនឹងទិន្នន័យគោលដៅដែលបានរៀបចំឡើងដោយអភិវឌ្ឍន៍។ យ៉ាងណាក៏ដោយ ការអនុវត្តគម្រោងជាទូទៅនៅតែមានទំនាក់ទំនងគ្នាទៅនឹងគោលដៅជាយុទ្ធសាស្ត្រ និងគោលបំណងជាក់លាក់របស់គម្រោង ស្របតាមកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍របស់ថ្នាក់តំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍។ តាមការសង្កេតឃើញថាមានចំនួនស្រ្តីបានចូលរួមច្រើនក្នុងដំណើរការអនុវត្តគម្រោង យ៉ាងហោចណាស់ ៦០% ជាមធ្យម។ ម្យ៉ាងវិញទៀតបើទោះភាគរយចូលរួមរបស់ស្រ្តីខ្ពស់ជាងបុរសក៏ដោយ ប៉ុន្តែសំលែងរបស់ស្រ្តីនៅតែទាបនៅឡើយក្នុងការចូលរួមលើកជាទស្សនយោបល់ ដែលមើលទៅមិនទាន់អាចប្រកួតប្រជែងនឹងបុរសបាននៅឡើយ។

- ៣០%=៦០ នៃស្រ្តី១៧០នាក់ ក្នុងចំណោមគណកម្មការសហគមន៍កសិកម្មសរុប ៣៣៥នាក់បានចូលរួមក្នុងដំណើរ ការកសាងផែនការ និងសមាហរណកម្មផែនការឃុំ ហើយក្រុមទាំងពំនាំការជជែកសន្ទនាពីបញ្ហាដែលបានលើកទៅកាន់ថ្នាក់ជាតិផងដែរ។
- ៥១%=១៧០នាក់នៃស្រ្តីក្នុងចំណោមថ្នាក់ដឹកនាំទាំង ៣៣៥នាក់ បានកាន់តួនាទីក្នុងជួរថ្នាក់ដឹកនាំ ក្នុងសហគមន៍កសិកម្ម២២ សហភាពសហគមន៍កសិកម្ម១ ក្រុមសន្សំ ២៥ និងក្រុមផលិត ២០ក្រុម នៃបណ្តាខេត្តគោលដៅទាំង៣មាន សៀមរាប ព្រះវិហារ ឧត្តរមានជ័យ។

គោលបំណងរួម	លទ្ធផលរំពឹងទុកសម្រេចឆ្នាំ២០១៨
<p>ផ្តល់អំណាចម្ចាស់ការ ដល់កសិករខ្នាតតូច និងអង្គការមហាជន ក្នុងឃុំទាំង១៥ រវាងអន្តរខេត្តសៀមរាប ឧត្តរមានជ័យ និងព្រះវិហារ ក្នុងការទាមទារសិទ្ធិស្របច្បាប់ពួកគេដើម្បីទទួលបានសេវាសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គមកិច្ចដោយនិរន្តរភាព</p>	<ul style="list-style-type: none"> ▪ សំណើប្តូរផែនការអង្គការមហាជនចំនួន២២បានដាក់ចូលទៅក្នុងសមាហរណកម្មផែនការឃុំ ឬបានដាក់ស្នើទៅកាន់ដៃគូគាំទ្រដែលមានសក្តានុពលរៀងរាល់ឆ្នាំ ▪ ៥០%នៃស្រ្តីគោលដៅគម្រោងបានចូលរួមដោយសកម្មក្នុងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចលើផ្នែកសេវាសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គមកិច្ចទាំងនៅថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងថ្នាក់ជាតិ ▪ អង្គការមហាជននីមួយៗអាចរកប្រាក់ចំណេញ១៥%ប្រឆ្នាំ ▪ ១០% នៃកិច្ចសន្យាទិញលក់របស់អង្គការមហាជនមានការកើនឡើងប្រចាំឆ្នាំ ▪ ១០ វេទិកាពិគ្រោះ និងជជែកពិភាក្សាទៅលើគោលនយោបាយត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអង្គការមហាជន ▪ ករណី៤៥ដែលជាកង្វល់កសិករត្រូវបានចងក្រងលើកស្ទើរដោះស្រាយ ហើយ៥០%នៃបញ្ហាប្រកង្វល់ជុំវិញវិស័យកសិកម្មនិងការអភិវឌ្ឍសហគមន៍នេះត្រូវបានរាយការណ៍ថាបានដោះស្រាយរៀងរាល់ឆ្នាំ

លទ្ធផលសម្រេចបានឆ្នាំ ២០១៨

ក្នុងកំឡុងពេលនៃឆ្នាំដំបូងនៃការអនុវត្តគម្រោងជំហាន២នៃផែនការយុទ្ធសាស្ត្រ៥ឆ្នាំ ២០១៨-២០២២នេះ យើងសង្កេតឃើញថាលទ្ធផលដែលសម្រេចបានដោយការខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នារវាងអង្គការកែប្រែសហគមន៍ និងអង្គការអភិវឌ្ឍន៍សហគមន៍ ដោយសារកត្តានៃការយឺតយ៉ាវក្នុងទម្លាក់ថវិកាអនុវត្តគម្រោងដែលត្រូវបានពន្យារពេលដល់ខែមេសាឆ្នាំ២០១៨ ទើបធ្វើអោយប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តសកម្មភាពមិនបានរលូនតាមផែនការដែលមានលទ្ធផលសង្ខេបគឺ៖

- សហគមន៍កសិកម្ម ២២ បានរៀបចំផែនការជំនួញរបស់ខ្លួន ហើយបានបញ្ចូលផែនការទៅក្នុងសមាហរណកម្មផែនការថ្នាក់ឃុំរៀងខ្លួន។
- ៣០% = ៥១នាក់ នៃចំនួនស្ត្រី១៧០នាក់ ក្នុងចំនោមគណកម្មការដឹកនាំសហគមន៍ ៣៣៥នាក់របស់សហគមន៍កសិកម្ម ក្នុងខេត្តទាំង ៣ ពួកគាត់បានចូលរួមក្នុងដំណើរការកសាងផែនការថ្នាក់ឃុំទាំងកម្រិតភូមិ និងឃុំ ដើម្បីត្រៀមបញ្ចូលកង្វល់ដែលជាបញ្ហាដើម្បីស្នើការគាំទ្រពីឃុំខ្លួន (ផ្អែកលើរបាយការណ៍យោងលើការចុះប្រជុំជាមួយគណកម្មការសហគមន៍ ក្នុងកំឡុងពេលចុះត្រួតពិនិត្យប្រចាំឆ្នាំ)

គោលបំណងជាក់លាក់	លទ្ធផលរំពឹងទុកត្រូវសម្រេចឆ្នាំ២០១៨
ទី១៖ ជម្រុញផលិតកម្មកសិកម្មដែលអាចធន់ទ្រាំនឹងអាកាសធាតុដោយនិរន្តរភាព	<ul style="list-style-type: none"> • ស្ត្រីមកពីតាមអង្គការមហាជនអាចទទួលបាននូវកសិកម្មដ្ឋានបង្ហាញតម្រូវកសិកម្មចម្រុះ ដើម្បីអាចសិក្សារៀនសូត្រនិងអនុវត្តផ្ទាល់ពីកសិដ្ឋានគម្រោងដែលជោគជ័យនេះ • រៀបចំកសិដ្ឋានបង្ហាញតម្រូវចំនួន១តាមសហគមន៍កសិកម្មទាំង២២ ដើម្បីបង្ហាញពីខ្សែចង្វាក់ផលិតកម្មទៅដល់សមាជិកសហគមន៍កសិកម្ម • កសាងសមត្ថភាពសមាជិកអង្គការមហាជនលើប្រព័ន្ធកសិកម្មដែលអាចធន់ទ្រាំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ • ផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានជុំវិញកម្រងផ្លូវច្បាប់ទៅលើសិទ្ធិកាន់កាប់ដីទៅដល់សមាជិកអង្គការមហាជន • ជម្រុញអោយមានការទទួលបានការគ្រប់គ្រងកាន់កាប់ដីដោយសុវត្ថិភាពដល់សមាជិកអង្គការមហាជន • ស្ត្រីបានចូលរួមសម្រេចចិត្ត និងសំដែងនូវតម្រូវការពួកគាត់ទៅលើសិទ្ធិសុវត្ថិភាពកាន់កាប់ប្រើប្រាស់ដីធ្លី • ស្ត្រីជាកសិករមានការកើនឡើងក្នុងការទទួលបានសេវាផ្សព្វផ្សាយបច្ចេកទេសកសិកម្មហើយនឹងធនធានគាំទ្រ • ផលិតផលក្នុងស្រុកដែលកសិករផលិតបានត្រូវបានធ្វើការចុះបញ្ជីអត្តសញ្ញាណកម្ម

លទ្ធផលសម្រេចបានឆ្នាំ ២០១៨

- សរុប៤១៩នាក់(៧០% = ២៩២ជាស្ត្រី) ទទួលបានចំនេះដឹងលើប្រព័ន្ធកសិដ្ឋានដំណាំចម្រុះហើយនឹងអាចយកបច្ចេកទេសទៅអនុវត្តដែលអាចបន្សុំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។ យើងសង្កេតឃើញថាយើងសម្រេចបាន១២៤%លើសពីផែនការបើធៀបទៅនឹងសូចនាករក្នុងឆ្នាំនេះ
- មានកសិដ្ឋានគម្រោង៧ក្នុងចំនោម៩មានដំណើរការល្អក្នុងខេត្តសៀមរាប
- មានក្រុមផលិត២០ក្រុមបានចងក្រង(មានសមាជិកសរុប៥២នាក់ ហើយ៨០%ជាស្ត្រី) ក្នុងនោះមានប្រភេទផលិតផលសំខាន់៣ប្រភេទដែលក្រុមធ្វើការផលិតផ្គត់ផ្គង់ខ្សែចង្វាក់ផលិតកម្មដូចជា អង្ករ មាន់ ហើយនឹងបន្លែ ត្រូវបានកំណត់យកសម្រាប់ក្នុងខេត្តសៀមរាប ឧត្តរមានជ័យ
- ៥០% = ១១សហគមន៍កសិកម្មក្នុងចំនោម ២២បានធ្វើការកំណត់ប្រភេទផលិតផលក្នុងខ្សែចង្វាក់ផលិតកម្ម ដូចជា ស្រូវអង្ករ បន្លែ មាន់ និងសាច់ជ្រូក ហើយសហគមន៍កសិកម្ម១១ក្នុងចំនោម២២នៃ៣ខេត្តនេះបានភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងគ្នាយ៉ាងរឹងមាំជាមួយសមាជិកក្នុងការជម្រុញការប្រភេទផលិតផលរបស់ពួកគេទៅកាន់ខ្សែចង្វាក់ផលិតកម្មទីផ្សារ។ ក្នុងនោះក៏មានជាអ្នកប្រមូលទិញ និងតំណាងស្ត្រីជាសហគ្រិនដែលបានទទួលនូវការកសាងសមត្ថភាពក្នុងការភ្ជាប់ផលិតផលទៅកាន់ទីផ្សារ។
- សរុប ៣០១នាក់ ក្នុងនោះស្ត្រី២២១ទទួលបាននូវវគ្គបណ្តុះបណ្តាលទៅលើបច្ចេកទេសការធ្វើកសិកម្មដែលអាចធន់ទ្រាំទៅនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ វាស្មើនឹង១៥%ធៀបទៅនឹងសូចនាករ។ ហើយ៣៥% = ១០៥នាក់ទទួលបានវគ្គបណ្តុះបណ្តាលដែលយកទៅអនុវត្តលើដំណាំបន្លែ និងការចិញ្ចឹកស្ត្រី។
- សរុបមាន១៦៣នាក់(១២៦នាក់ = ៧៧%ជាស្ត្រី) បង្កើនចំណេះដឹងដោយទទួលបាននូវព័ត៌មានផ្សព្វផ្សាយស្តីពីសិទ្ធិស្របច្បាប់កាន់កាប់ដីធ្លី
- បញ្ហាដីធ្លី២ករណីក្នុងសហគមន៍កសិកម្ម២នៅឧត្តរមានជ័យ១បានដោះស្រាយរួច ហើយ១ករណីទៀតកំពុងដាក់ពាក្យបណ្តឹងទៅតុលាការ

<ul style="list-style-type: none"> • ៧៩% = ៤២៣នាក់នៃស្ត្រីចំនោមអ្នកចូលរួមសរុប៥៣៤នាក់បានយល់ដឹងពីសិទ្ធិប្រើប្រាស់កាន់កាប់ដីធ្លី និងប្រភពនៃទំនាស់តាមរយៈការសហការផ្សព្វផ្សាយជាមួយអាជ្ញាធរនិងជំនាញតាមខេត្តគោលដៅរបស់ពួកគេ។ ក្នុងនោះមាន ៨០% = ១៦៧នាក់ជាស្ត្រីក្នុងចំណោមអ្នកចូលរួម ២០៩នាក់ក្នុងការជជែកជាមួយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានអំពីដំណោះស្រាយលើវិវាទដីធ្លី។ • ១៣២នាក់ជាស្ត្រីក្នុងចំនោមសរុប១៦៥នាក់ ទទួលបាននូវការអនុវត្តគោលការណ៍កសិកម្ម និងបច្ចេកទេសកសិកម្មទំនើប • ផលិតផលកសិកម្ម១ត្រូវបានកំណត់អត្តសញ្ញាណ "ស្រូវផ្ការំដួល" សៀមរាបអង្ករ ដើម្បីត្រៀមស្នើសុំចុះបញ្ជី 	
<p>ទី២៖ ពង្រីកការទទួលបាននូវការគាំទ្រដល់មនុស្សភេទដែលរងគ្រោះ និងការទទួលបានសេវាហិរញ្ញវត្ថុប្រកបដោយបរិយាបន្ន</p>	<ul style="list-style-type: none"> • ស្ត្រីទទួលបាននូវការកសាងសមត្ថភាពលើមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ • ស្ត្រីទទួលបានការណែនាំផ្តល់ជូននូវបច្ចេកទេសដែលជួយសម្រួលដល់ស្ត្រីដែលទន់ខ្សោយ • ចំនួនស្ត្រីដែលទទួលបានវគ្គបណ្តុះបណ្តាលកសាងសមត្ថភាពនិងមានលទ្ធភាពទទួលបានសេវាហិរញ្ញវត្ថុដែលផ្តល់សម្បទានល្អមកពីស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុដែលមានសក្តានុពល • សមាជិកអង្គការមហាជនជាស្ត្រីអាចកាន់តែសកម្មក្នុងការចូលរួមសម្រេចចិត្តជាមួយប្តី • តាមបណ្តាអង្គការមហាជនក្នុងគោលដៅគម្រោងមានគោលនយោបាយដើម្បីផ្តល់ផលប្រយោជន៍ដល់ស្ត្រី • អង្គការមហាជនក្នុងគោលដៅគម្រោងអាចមានលទ្ធភាពទទួលបានឥណទានដែលមានការប្រាក់ទាបពីគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុដូចជាធនាគារអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ឬគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ • អំពីហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកាត់បន្ថយ
<p>លទ្ធផលសម្រេចបានឆ្នាំ ២០១៨</p>	
<ul style="list-style-type: none"> • ២៦៥នាក់(១៨៩=៧១%ជាស្ត្រី)បានចូលរួមប្រជុំតាមភូមិហើយនឹងទទួលបានវគ្គបណ្តុះបណ្តាលពីមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ និងរបៀបទទួលបានឥណទានដែលសមស្រប។ • ឧបករណ៍ស្តីពីទស្សនទានយែនឌ័រ និងផែនទីបង្ហាញផ្លូវយែនឌ័រត្រូវបានផ្តល់ជូនស្ត្រីសហគមន៍គោលដៅ • ស្ត្រី៥០នាក់បានទទួលបានសេវាហិរញ្ញវត្ថុពីសហគមន៍កសិកម្ម និងមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ • ស្ត្រី១២នាក់ដែលបានបណ្តុះបណ្តាលលើផែនទីបង្ហាញផ្លូវយែនឌ័របានលើកទឹកចិត្តអោយពួកគាត់មានផែនការគ្រួសារដើម្បីធ្វើការវាស់វែងពីការផ្លាស់ប្តូរតួនាទីនៃយែនឌ័រនិងទំនាក់ទំនងក្នុងគ្រួសារ • តំណាងសហគមន៍កសិកម្ម៣បានរាយការណ៍ថាពួកគេបានទទួលឥណទានពីមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ IDEMUTSU and ACLEDA Bank • ៩៦នាក់(៥៣=៥៥%ជាស្ត្រី) បានចូលរួមក្នុងដំណើរការផ្សព្វផ្សាយលើកកំពស់ការយល់ដឹង ហើយនឹងការប្រជុំដោយអង្គការCTOសហការជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំក្នុងតំបន់គោលដៅ អំពីបញ្ហាអំពីហិរញ្ញវត្ថុក្នុងគ្រួសារ ឬលើស្ត្រី។ • មាន១៥ករណីរាយការណ៍តាមរយៈសហគមន៍កសិកម្ម១៥អំពីអំពើហិង្សាលើគ្រួសារត្រូវបានដោះស្រាយ 	
<p>ទី៣៖ ជម្រុញស្ត្រីជាសហគ្រិនភាព</p>	<ul style="list-style-type: none"> • កសិករដ្ឋានគម្របង្ហាញពីគោលការណ៍សរីរាង និងកសិដ្ឋានបែប ការពារបរិស្ថានត្រូវបានរៀបចំ១កន្លែងដោយមានការគាំទ្របច្ចេកទេសនិងឯកភាពពីមន្ទីរកសិកម្មខេត្ត • កសិករទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលពីគោលការណ៍ដំណាំ សរីរាង្គ និងកសិដ្ឋានបែបការពារបរិស្ថាន • កសិករទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលពីគោលការណ៍រៀបចំដំណាំដែលសន្សំសំចៃទឹកដើម្បីសម្របទៅនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ (លក្ខខណ្ឌទឹកភ្លៀងមិនគ្រប់គ្រាន់) • កសិករមានចំណេះដឹងពីការសន្សំសំចៃទឹក ហើយចំនួនស្រះទឹកប្រប្រព័ន្ធរក្សាស្តុកទឹកត្រូវបានបង្កើន៣០%ធៀបពីមុន • ផលិតកម្មដំណាំ ហើយនឹងបច្ចេកទេសប្រើប្រាស់ដីកំប៉ុសនិងការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតចង្រៀមបែបធម្មជាតិកើនឡើង ៣០% ធៀបនឹងពេលមុន
<p>លទ្ធផលសម្រេចបានឆ្នាំ ២០១៨</p>	

កសិករតែងតែខ្វះមូលដ្ឋានចំណេះដឹងទៅលើជំនាញប្រើប្រាស់ និងគ្រប់គ្រងទឹកលើកសិដ្ឋានដំណាំបានអស់សក្តានុ ពលដើម្បីបម្រើការស្រោចស្រពតាមរូបភាពដែលសន្សំសំចៃទឹក ក៏ដូចជាវិធីបំប្លែងកាកសំណល់អោយទៅជាមាន ប្រយោជន៍ក្នុងវិស័យកសិកម្ម។ ពួកគាត់សុខចិត្តទិញផលិតផលស្រាប់ដែលខ្លះខ្លាយថវិកាហើយជាប់មានសារ ជាតិគីមីគ្រោះថ្នាក់ក៏ដោយជាជាងកែច្នៃ របស់ធនធានដែលមានស្រាប់អោយមានប្រយោជន៍។ ដូច្នេះគម្រោងបានផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលមានប្រយោជន៍ជាច្រើនទៅដល់ថ្នាក់ដឹកនាំរបស់សហគមន៍កសិកម្មទាំង១២ ដើម្បីអោយពួកគាត់អាចបន្តផ្សព្វផ្សាយចែករំលែកទៅកាន់សមាជិករបស់គាត់ពេលក្រោយ។ ជាញឹកញាប់សមាជិកដែលទិញដីពីសហគមន៍តែងតែសួរសំនួរពីរបៀបប្រើប្រាស់ដី ប៉ុន្តែពេលខ្លះយើងសង្កេតឃើញថាអ្នកទទួលខុសត្រូវគ្រប់គ្រងជំនួញ ដីនេះមិនទាន់បានឆ្លើយសំនួររបស់អ្នកប្រើប្រាស់បានត្រឹមត្រូវនៅឡើយ។ ជាការឆ្លើយតបនឹងក្តីកង្វល់នេះ គម្រោង បានទាក់ទងទៅក្រុមហ៊ុនដែលផ្គត់ផ្គង់ដី ហើយនឹងមន្ត្រីជំនាញពីមន្ទីរកសិកម្មកម្ពុជា ផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលតាមសហគមន៍នីមួយៗ ទៅលើការគ្រប់គ្រងប្រើប្រាស់ដីនិងថ្នាំពុលកសិកម្មទៅដល់ថ្នាក់ដឹកនាំសហគមន៍២០៧នាក់ ក្នុងនោះ ស្ត្រី១២៥នាក់។ ក្រោយចប់វគ្គ ហើយមានការចុះតាមដានទៅលើករណីនេះ អ្នកចូលរួមភាគច្រើនបានបញ្ជាក់ថា វគ្គបណ្តុះបណ្តាលពីប្រធានបទនេះពិតជាជួយបង្កើនចំណេះដឹងពួកគាត់ដែលមាន៦០%នៃអ្នកចូលរួមបានយល់ពី ការប្រើប្រាស់ត្រឹមត្រូវ ហើយពួកគាត់អាចពន្យល់ និងណែនាំទៅដល់កសិករដទៃពីរប្រើប្រាស់ដីនិងថ្នាំគីមីបានត្រឹមត្រូវតាមកម្រិតបច្ចេកទេស។ ឯកសារបណ្តុះបណ្តាលមួយសេរីបានផ្តល់ជូន ជុំវិញប្រធានបទការដាំដុះបែបសរីរាង្គ និងការដាំដុះដែលធ្វើអោយប្រសើរដល់បរិស្ថាន ត្រូវបានរៀបចំដោយមានការឯកភាពពីមន្ទីរជំនាញផងដែរ ពោល គឺឯកសារចំលងមេរៀនត្រូវបានត្រូវបានផ្តល់ជូនដល់សិក្ខាកាមក្រោយវគ្គបណ្តុះបណ្តាល។ កសិករ២១០៦នាក់ ក្នុង ២៥០០នាក់មកពី ១២សហគមន៍ និងក្រុមសន្សំប្រាក់ចាស់ថ្មី២៥ក្រុមក៏ទទួលបាននូវវគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះផងដែរ។ ក្រៅពីវគ្គនេះកសិករ ២១០៦នាក់ក្នុងចំនោម ២៥០០នាក់ក៏ទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាល និងការផ្សព្វផ្សាយអំពីប្រធានបទប្រសិទ្ធភាពនៃការគ្រប់គ្រងដីប្រើប្រាស់ទឹកលើការដាំដុះ ដែលអាចសម្របទៅនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។ ២៥%នៃកសិករ២១០៦នាក់ ដែលទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលរាយការណ៍មកថាមានការកើនឡើងនូវការ គ្រប់គ្រងសមត្ថភាពស្តុកទឹក ដូចជាការបង្កើនចំនួនពាងឬធុងទឹកដើម្បីប្រមូលទឹកភ្លៀងរក្សាទុកសម្រាប់ប្រើប្រាស់ ក្នុងខែប្រាំង ហើយនឹងស្តារស្រះទឹកអោយមានសមត្ថភាពបង្រួម ទឹកដើម្បីបំប្លែងជាប្រព័ន្ធដំណាក់ទឹកសម្រាប់ស្រោចស្រពស្រូវដំណាំ។ ៣០%នៃកសិករ ២១០៦នាក់ដែលទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលមានការចេះការប្រើប្រាស់ ថ្នាំគីមី ឬបានប្រើដីនិងថ្នាំគីមីត្រឹមត្រូវតាមបច្ចេកទេស ហើយកសិករខ្លះងាកមកប្រើបច្ចេកទេសតាមបែបធម្មជាតិ ជំនួសវិញដោយបានបទពិសោធន៍ពីវគ្គបណ្តុះបណ្តាល។ កសិដ្ឋានបង្ហាញតម្រូវការប្រើប្រាស់ដំណាក់ទឹកចំនួន ៩ កន្លែងត្រូវបានរៀបចំនៅតាមសហគមន៍ទាំង១២ ហើយតាមរយៈកសិដ្ឋានគម្រោងនេះវាបានផ្តល់ការបង្ហាញទៅដល់កសិករ ២២៥នាក់បានចូលរួមរៀនសូត្រយកបទពិសោធន៍ទៅលើទីវាលនៃកសិដ្ឋានគម្រោងនេះផ្ទាល់តែម្តង។

បទពិសោធន៍ឬមេរៀនដែលរៀនសូត្រពីគម្រោង

ចរន្តជំនួញបែបសហគមន៍កសិកម្មគឺកំពុងមានសក្តានុពល ប៉ុន្តែសហគមន៍តាមតំបន់គោលដៅហាក់មានសំទុះយឺត តដើម្បីចាប់យកឱកាសនេះ។ តួយ៉ាងដូចជាផលិតកម្មកែច្នៃត្រីឆ្អឹងដែលគម្រោងបានជួយជ្រោមជ្រែង ឃើញថាផលិតកម្មនៅមានបរិមាណតូចដែលធ្វើអោយទទួលបានប្រាក់កំរៃស្តុចស្តើង។ ហើយម្យ៉ាងវិញទៀតមុខជំនួញប្រភេទនេះ ងាយអ្នកដទៃដែលមានធនធានច្រើនចម្លងយកទៅរកស៊ីដែរនៅពេលដែលពួកគាត់មើលឃើញពីឱកាសរបស់វា។ នេះជាការគ្រោះគម្លែងយ៉ាងខ្លាំងសម្រាប់ការចាប់ផ្តើមមុខជំនួញរបស់សហគមន៍ ស្រដៀងគ្នាចឹងដែរ មុខរបរទិញ លក់ស្រូវរបស់សហគមន៍ ដូចជាសហគមន៍នៅសំរោងយា ដោយធ្វើការប្រមូលទិញស្រូវពីសមាជិកក្នុងឆ្នាំ២០១៥ ក្នុងកម្រិតសមត្ថភាពតូចតាច ហើយកែច្នៃយកទៅលក់ដើម្បីបង្កើនប្រាក់ចំណេញ។ មើលឃើញរបៀបរកស៊ីនេះថា កាក់កបមានទីផ្សារ ឈ្នួញក្នុងតំបន់គោលដៅក៏ចាប់ផ្តើមប្រមូលទិញពីកសិករដែលមិនមែនជាសមាជិកសហគមន៍ ហើយកែច្នៃមកលក់ប្រកួតជាមួយសហគមន៍ ហើយឈ្នួញមានទុនបង្វិលច្រើនដែលអាចទូទាត់អោយកសិករដែលលក់ស្រូវបានភ្លាមៗ ហើយពេលខ្លះឈ្នួញបានកក់លុយអោយមុនក៏មាន។ កត្តានេះជាឧបសគ្គដ៏ល្អរវាងមិនអោយកសិករចាប់អារម្មណ៍មកចូលរួមក្នុងជំនួញរបស់សហគមន៍ ហើយមានទាំងសមាជិកសហគមន៍ក៏បានចាកចេញហើយរត់ទៅលក់ស្រូវអោយឈ្នួញកណ្តាលវិញផងដែរ។ យ៉ាងណាក៏ដោយ គម្រោងនៅតែអាចមានលទ្ធភាពជួយដល់ សហគមន៍ដើម្បីប្រកួតជាមួយនឹងឈ្នួញសម្រាប់ការរកស៊ីយូរអង្វែង ដោយជួយអោយសហគមន៍មានឯកទេស ដូចជារៀបចំផលិតផលអោយមានផ្លាកសញ្ញាសំគាល់ផលិតផលត្រឹមត្រូវ។ ពង្រីកសមត្ថភាពដើម្បីភ្ជាប់ទៅក្រុមហ៊ុន ដែលប្រមូលទិញផលិតផលផ្ទាល់តាមរូបភាពបញ្ជាទិញឬដោយកក់ប្រាក់ជាមុន។ គម្រោងក៏គិតបានពិចារណាជួយ ដល់ការរៀបចំដែលអាចនាំទៅកាន់ទីផ្សារបាន។ ហើយគម្រោងមើលឃើញថា មានចំណេះដឹងតែលើការដាំដុះ តែប៉ុណ្ណឹងមិនគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីផ្លាស់ប្តូរជីវភាពនិងសេដ្ឋកិច្ចកសិករត្រឹមត្រូវឡើយ ប៉ុន្តែកសិករត្រូវត្រូវធ្វើសមាហរណកម្មចូលទៅក្នុងក្រុមឬប្រព័ន្ធ ដើម្បីអោយពួកគាត់អាចរៀនសូត្រហើយនឹងជួយគ្នាទៅវិញទៅមក និងរួមគ្នា ដើម្បីមានសម្លេងគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីជជែករកផលប្រយោជន៍ អោយក្រុម។ ឧបករណ៍ HRBA ក្នុងបរិបទនេះពិតជាអាច ក្លាយជាឧបករណ៍ពង្រឹងអំណាចផ្នែកសង្គមសម្រួលស្រូវក្រី ទៅពេលដែលពួកគាត់ យល់

ពីតម្រូវការដែលពួកគាត់ ត្រូវបានស្នើឡើងដើម្បីអោយពួកគាត់អាចបន្តដំណើរទៅមុខបាន។ ជាការសន្និដ្ឋានរួម គម្រោងបានរៀនសូត្រថា មានចំណេះជំនាញផ្នែកកសិកម្មតែម្យ៉ាងគឺមិនគ្រប់គ្រាន់ឡើយ (បើយោងទៅលើការពង្រឹងសមត្ថភាពសេដ្ឋកិច្ច) កសិករពិតជាមិនអាចធ្វើការ ផ្លាស់ប្តូរជីវភាពនិងសេដ្ឋកិច្ចពួកគាត់បានដោយប្រសិទ្ធិភាពទេ ប៉ុន្តែមានតែធ្វើការបញ្ចូលគ្នារវាងចំណេះជំនាញទៅនឹងការប្រើប្រាស់សិទ្ធិរបស់ ពួកគាត់អោយបានពេញលេញ (យោងទៅលើការពង្រឹង សមត្ថភាពផ្នែកសង្គមកិច្ច) ទើបកសិករអាចធ្វើការផ្លាស់ប្តូរនិងកែលំអស្ថានភាព ជីវភាពនិងសេដ្ឋកិច្ចរបស់ពួកគាត់ បានដោយប្រសិទ្ធិភាពនិងនិរន្តរភាព។

គម្រោងទី២

គោលបំណង១៖ នៅក្រោយថ្ងៃ៣០មិថុនាឆ្នាំ២០១៨ យ៉ាងហោចណាស់ប្រជាសហគមន៍ចំនួន ១០០ គ្រួសារនៅភូមិចំនួន៦ យ៉ាងតិចក្នុងចំ ណោមភូមិគោលដៅសរុបចំនួន៨ភូមិ ក្នុង ឃុំខ្ពង់ភ្នំមានការកើនឡើងនូវប្រាក់ចំណូល ២៥%ធៀបនឹងពីមុនតាមរយៈ (CSA) និង (CA) និង ៥០ នាក់(ស្ត្រី២៥នាក់) ទទួលបានចំណេះដឹងបន្ត។

គោលបំណង២៖ នៅក្រោយថ្ងៃ៣០ មិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ ដីតំបន់ក្បាលដប់ទឹកសំខាន់ៗចំនួន៨ ក្នុង៦ភូមិ ដែលមានផ្ទៃដីសរុបចំនួន ៩៩ហិចតា ត្រូវ បានការពារជាផ្លូវការ ដោយមានការដឹង ឮទទួលស្គាល់ពីប្រជាជនក្នុងភូមិ ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អង្គការខ្សាច់រាងខ្សាច់ជាពិសេសជ័យវ័ននាត្រូវ ភ្នំគូលែន មន្ទីរឋានសួន និងរដ្ឋបាលខេត្តសៀមរាប។

គោលបំណង៣៖ នៅក្រោយថ្ងៃ៣០ មិថុនា ឆ្នាំ២០១៨ ចំណេះដឹង និងបទពិសោធន៍ជោគជ័យត្រូវបានចែករំលែកចងក្រងសំរាប់អនុវត្តបន្តដោយ សហគមន៍ និងភាគីពាក់ព័ន្ធ

១. សេចក្តីសង្ខេបពីស្ថានភាពគម្រោងតាំងពីចាប់ផ្តើមអនុវត្តរហូតមកដល់ពេលវាយការណ៍៖

ដោយសារការរៀបចំផែនការ ការពង្រឹងខិតបំណ្តូកគំរោង ផ្លាកសញ្ញាគំរោង ត្រូវការពេលវេលាច្រើន អង្គការកែប្រែ សហគមន៍ក៏បានកៀងគរបុគ្គលិក គំរោងផ្សេងមកអោយជួយការងារនេះផងដែរ។ សំរាប់ការងារតាមដានជាពិសេស ផ្នែកកសិកម្ម មន្ត្រីការិយាល័យខ្សាច់រាងខ្សាច់ភ្នំគូលែនបានជួយអនុវត្ត ដោយស្មារតីចូលរួមសហការណ៍។ អង្គការកែប្រែសហគមន៍ក៏បានសហការ ជាមួយគណៈកម្មការសហគមន៍តំបន់ការពារក្នុងការចុះកំណត់ទីតាំង និងព្រំប្រទល់ ក្បាលទឹកដប់សំរាប់ការពារ និងអភិរក្ស។ គំរោងក៏បានធ្វើការជាមួយប៉ុស្តិ៍ប៉ូលីស ក្នុងការជូនដំណឹង រៀបចំការប្រជុំ ផ្សព្វផ្សាយ ដល់អាជីវករក្នុងតំបន់ទឹកធ្លាក់អំពីគោលបំណងគំរោងក្នុងការអភិរក្សតំបន់ក្បាលទឹកដប់ ដែលមានប្រយោជន៍សំរាប់ទាំងអស់គ្នា។ អង្គការកែប្រែ សហគមន៍ក៏បានសហការជាមួយក្រសួងឋានសួន តាមរយៈមន្ទីរឋានសួន ខេត្តសៀមរាបក្នុងការចូលរួមរៀបចំការដាំកូនឈើឡើងវិញ។ សំរាប់ផ្នែក ជីវភាព និងក្សេតបឋានសួន គំរោងបាន សិក្សា និងសហការជាមួយកសិករគំរូក្នុងឃុំ ក្នុងការផលិតផ្គត់ផ្គង់ពូជសត្វក្នុងស្រុកដល់កសិករគោលដៅ។ តាមបទ ពិសោធន៍របស់អ្នកភូមិ ពូជសត្វក្នុងស្រុកអាចមានភាពបន្សំបានល្អទៅតាមបរិយាកាស និង ការប្រែប្រួលអាកាស ធាតុនៅលើតំបន់ខ្ពង់ភ្នំ ហើយពូជសត្វដែលនាំចូលពីក្រៅភាគច្រើនមិនអាចបន្សំបានហើយឆាប់ស្លាប់។ តាំងពីចាប់ផ្តើម រហូតមកដល់បញ្ចប់គំរោងនេះ គំរោងទទួលបាន លទ្ធផលចំងងៗដូចខាងក្រោម៖

- ប្រជាជន អាជីវករ មន្ត្រីប៉ូលីស ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ ការិយាល័យខ្សាច់រាងខ្សាច់ សិស្សទទួលបានព័ត៌មាន និងការអប់រំតាមរយៈការចូលរួមផ្ទាល់ផង តាមរយៈខិតបំណ្តូកផង ផ្លាកសញ្ញាគំរោងផង និងការអនុវត្តជាក់ស្តែង ផងដូចជាការដាំកូនឈើ ការរុករក និងកំណត់ព្រំតំបន់ក្បាល ទឹកដប់ផងមានការយល់ដឹងអំពីសារៈសំខាន់ក្នុងការការពារ និងអភិរក្សតំបន់ក្បាលទឹកដប់ ហើយប្រជាជនបានស្ម័គ្រចិត្តប្រគល់តំបន់ ក្បាលទឹកដប់ មកទុកជាតំបន់អភិរក្សវិញ។
- ផ្លាកសញ្ញាគំរោងចំនួន៩ ត្រូវបានតំឡើងរួចរាល់ក្នុងភូមិសាស្ត្រគោលដៅគំរោង
- គំរោងបានស្រង់ទិន្នន័យពេញលេញអំពីព័ត៌មាន និងចំនួនគ្រួសារដែលបានកាន់កាប់តំបន់ដីក្បាលទឹកដប់ ហើយពួកគាត់យល់ព្រមប្រគល់ តំបន់នេះមកជាតំបន់អភិរក្សវិញ។ សរុបទាំង៦ភូមិមាន៣៤ក្បាលទឹកដប់ និងមាន១០១គ្រួសារពាក់ព័ន្ធមានដីចំការ ២៤១,៨៥ហិ.ត
- សំរាប់ជីវភាពសហគមន៍៨៩គ្រួសារក្រីក្រ និងគ្រួសារដែលមានការពាក់ព័ន្ធតំបន់ក្បាលទឹកដប់ត្រូវបានទទួល លទ្ធផលការបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេក ទេសកសិកម្ម បញ្ជ្រាបពីទស្សនាទាន នៃការអនុវត្តក្សេតបឋានសួនបែបច្នៃ ប្រឌិតឆ្នាតដំតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ និងកសិកម្មបែបអភិរក្ស និងមានការយល់ដឹងពីសារៈសំខាន់ នៃប្រភពទឹក ធនធានព្រៃឈើ និងផលវិបាកនាំឱ្យប៉ះពាល់ដល់ផលិតកម្ម សុខភាពជីវភាពដែល បណ្តាលមក ពីការបំផ្លិចបំផ្លាញធនធានធម្មជាតិឋានសួនដោយការកាប់ឆ្ការព្រៃ ការប្រើប្រាស់ថ្នាំពុលកសិកម្ម ដីគីមី កសិកម្ម រួមទាំងភាព អសកម្មនៃការស្តារឡើងវិញ និងការមានវិធានការទប់ស្កាត់ប្រកបឆន្ទៈ ស្មារតីទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ពីអ្នកប្រើប្រាស់ផ្ទាល់ ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំង អស់ទេនោះគ្រួសារកសិករគំរូចំនួន៖

- ✚ ១០ គ្រួសារបានទទួលពូជជ្រូកកូនកាត់
- ✚ ចំនួន១០គ្រួសារបានទទួលពូជមាន់
- ✚ ចំនួន៥គ្រួសារបានទទួលពូជទាកាប៉ា
- ✚ ចំនួន១៥គ្រួសារទទួលបានដូងក្រអូប
- ✚ ចំនួន១០គ្រួសារទទួលបានពូជបន្លែ

- ក្នុងគោលបំណងលើកទឹកចិត្ត ក៏ដូចជាការកសាងសមត្ថភាព និងភាពជាម្ចាស់ផងនោះ គណៈកម្មការ គំរោងរួមមានបុគ្គលិកអង្គការកែប្រែសហគមន៍ តំណាងការិយាល័យខ្សាច់ក្បាល ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ បានប្រគល់ការងារបោះបង្គោលព្រំក្បាលដល់គណៈកម្មការសហគមន៍ក្រោយពេលអ្នកទទួលម៉ៅការផលិតបង្គោលព្រំតំបន់ការពារទឹកជប់ចំនួន៤០០បង្គោល។ ជាសរុបយើងបានបោះបង្គោលក្បាលដល់៦កន្លែងក្នុង៥ភូមិនៅក្នុងឃុំខ្ពង់ភ្នំ នៃខ្ពង់ភ្នំលែន។
- សំរាប់ការងារសហការ និងសំរាប់សំរួលគំរោងបានរៀបចំកិច្ចប្រជុំប្រចាំត្រីមាសត្រូវបានរៀបចំឡើងនៅការិយាល័យCTO ចំនួន២លើក ក្នុងនោះមានការចូលរួមពីអង្គការ TCO, OOO, ANKO ក្រុមប្រឹក្សា ឃុំមេភូមិ និង គណៈកម្មការ សហគមន៍មន្ត្រីខ្សាច់ក្បាលសរុបចំនួន ៣៥នាក់ស្រី១២នាក់។

សកម្មភាពគម្រោងនានាដែលបានគ្រោង និងលទ្ធផលដែលសម្រេចបាននៅក្នុងរយៈពេលរាយការណ៍

- ផ្តល់ធនធាន យោបល់បច្ចេកទេស និងការលើកទឹកចិត្តដល់កសិករចំនួន១០០គ្រួសារមាន (ស្ត្រី៥០នាក់) មកពីភូមិចំនួន៦ភូមិ ក្នុងចំណោម៨ភូមិឱ្យចាប់ផ្តើមអនុវត្តន៍ក្សេត្របរិស្ថានបែបច្នៃប្រឌិតឆ្លាតវៃតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ (CSA) និងកសិកម្មបែបអភិរក្ស (CA) និងក្លាយជាកសិដ្ឋានគំរូសំរាប់ឱ្យប្រជាជនក្នុងសហគមន៍អនុវត្តតាម។
- តាមដានផ្តល់បច្ចេកទេសពេលអនុវត្ត និងការលើកទឹកចិត្តដល់កសិករដែលអនុវត្តន៍ក្សេត្របរិស្ថានបែបច្នៃប្រឌិតឆ្លាតវៃ តាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ (CSA) និង កសិកម្មបែបអភិរក្ស (CA) និងផ្តល់យោបល់អំពីការប្រើប្រាស់ថ្នាំកសិកម្មប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។
- សម្របសម្រួលការប្រជុំរវាងកសិករ និងអាជីវករអំពីទីផ្សារ តម្រូវការផលិតផលកសិកម្មរបស់អាជីវករផ្នែកម្ហូបអាហារក្នុងតំបន់ទឹកធ្លាក់ និងសម្របសម្រួលអោយមានការឯកភាពក្នុងការទិញផលិតផលពីកសិករ គោលដៅ។
- ចុះត្រួតពិនិត្យតាមដាន និងវាយតម្លៃអំពីប្រសិទ្ធភាព ការអនុវត្ត និងលទ្ធផល និងចងក្រងករណីសិក្សា និង Lesson Learn ។
- រៀបចំ និងសម្របសម្រួលអោយប្រជាសហគមន៍ចំនួន៥០នាក់/គ្រួសារ(ស្ត្រី២៥)អោយមកទស្សនកិច្ចសិក្សា និងការតំរង់ទិសពីកសិករ ដែលអំពីអនុវត្តន៍ក្សេត្របរិស្ថានបែបច្នៃប្រឌិតឆ្លាតវៃតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ (CSA) និងកសិកម្មបែបអភិរក្ស (CA) ពីកសិករដែលអនុវត្តន៍បានជោគជ័យចំនួន ៣ លើក។
- សំរាប់សំរួល និងរៀបចំកិច្ចពិភាក្សាអំពីបទពិសោធន៍ ភាពងាយស្រួល ប្រាក់ចំណេញ និងចែករំលែកចំណេះដឹងអំពី (CSA) និង (CA) រវាងកសិករដែលបានអនុវត្ត និងកសិករដែលមិនទាន់អនុវត្ត។
- សំរាប់សំរួលការប្រជុំរវាង ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ មន្ទីរកសិកម្ម មន្ទីរបរិស្ថាន ជាមួយកសិករចំនួន៥០នាក់/គ្រួសារ (ស្ត្រី២៥) ដែលទស្សនកិច្ចសិក្សា និងការតំរង់ទិសពីកសិករដែលអំពីអនុវត្តន៍ក្សេត្របរិស្ថាន បែបច្នៃប្រឌិតឆ្លាតវៃតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ (CSA) និង កសិកម្មបែបអភិរក្ស (CA) សំរាប់ស្វែងរកការគាំទ្រជាហិរញ្ញវត្ថុ និង បច្ចេកទេសសំរាប់អនុវត្ត(ក្នុងករណីគម្រោង មិនអាចរ៉ាប់រងថវិកាទាំងអស់យើងនឹងរើសរើសតំណាងកសិករតាមលទ្ធភាពថវិកា ដែលគម្រោងមានប៉ុណ្ណោះ។
- ពិនិត្យតាមដាន វាយតម្លៃ និងផលិតករណីសិក្សា សំរាប់កសិករដែលអនុវត្តក្សេត្របរិស្ថានបែបច្នៃប្រឌិតឆ្លាតវៃតាមលក្ខខណ្ឌអាកាសធាតុ (CSA) និងកសិកម្មបែបអភិរក្ស (CA) ដោយខ្លួនឯង ឬគាំទ្រ ដោយស្ថាប័នផ្សេងក្រៅពីគំរោង។
- ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អង្គភាព ខ្សាច់ក្បាល មន្ទីរបរិស្ថានខេត្ត ប្រជាជនមូលដ្ឋានអំពីគោលបំណងដើម្បីធ្វើ ការការពារ និងការដាំស្ករឡើងវិញនៅតំបន់ក្បាលដប់សំខាន់ៗនៅលើខ្ពង់ភ្នំ។
- សំរាប់សំរួលដាំដើមឈើចំនួន ២០០០ ដើមជាព្រំធម្មជាតិជុំវិញ និង ក្នុងតំបន់ទឹកជប់ទាំង៦(ដាំនៅដើមរដូវភ្លៀង)។
- ពិភាក្សាជាមួយខ្សាច់ក្បាល ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អាជ្ញាធរអប្សរា រកទីតាំងដែលឈើអាចលូតលាស់បានសំរាប់ដាំកូនឈើប្រណិត។
- ប្រជុំជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំ គណៈកម្មការសហគមន៍ និងប្រជាជនក្នុងការចូលរួមថែទាំកូនឈើដែលដាំហើយដាំជួសកូនឈើណាដែលងាប់។
- ពិនិត្យតាមដាន និង វាយតម្លៃ និង ផលិតករណីសិក្សា។
- សំរាប់សំរួលបោះបង្គោលព្រំបេតុងសំគាល់តំបន់ក្បាល ទឹកជប់ដោយមានការចូលរួម។

- បិទផ្សាយលទ្ធផល និង ផ្ទៀងផ្ទាត់លទ្ធផលមុនពេល មានការរៀបចំប្រគល់ផ្លូវការ។
- សំរបសំរួល និង រៀបចំកម្មវិធីប្រគល់ និង ទទួល ដីក្នុងតំបន់ទឹកជប់ពីប្រជាសហគមន៍ និង លិខិតពាក់ព័ន្ធនិងដីធ្លី។
- ពង្រឹងលើការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈកម្មការ តួនាទី ភារកិច្ច បទបញ្ជាផ្ទៃក្នុងលក្ខន្តិកៈ របស់តំបន់ការពារទាំង៥។
- ធ្វើការកសាងសមត្ថភាពគណៈកម្មការCPAទាំង៥តំបន់ព្រៃការពារស្ទើរ៣៥នាក់ ស្តីពីការគ្រប់គ្រងប្រើប្រាស់តំបន់ក្បាលជប់ ប្រកបដោយនិរន្តរភាព ការរៀបចំស្តារឡើងវិញ និង ការអនុវត្តតាមបែប កសិកម្មវៃឆ្នាំ។
- រៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងតំបន់ក្បាលទឹកជប់ និងគណៈកម្មការតំបន់ព្រៃការពារពីការគ្រប់គ្រង ដីកន្ត្រៃចាត់ចែងក្នុងសហគមន៍ការប្រើប្រាស់ផល និង អនុផលព្រៃឈើប្រកបដោយនិរន្តរភាព។
- ពង្រឹងកិច្ចសហការជាមួយស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធការធ្វើផែន ការល្អិតជាប្រចាំរបស់សហគមន៍តំបន់ព្រៃការពារ និងការស្តារឡើងវិញ ទាំងតំបន់ក្បាលទឹកជប់ និង តំបន់ព្រៃការពារ។
- សម្របសម្រួលជាមួយគណៈកម្មការទាំងអស់ និងប្រជាពលរដ្ឋធ្វើការត្រួតពិនិត្យ តាមដាន និង វាយតម្លៃលើសកម្មភាពនៃលទ្ធផលការស្តារឡើងវិញទាំងតំបន់ក្បាលទឹកជប់ និងសហគមន៍តំបន់ព្រៃការពារ។
- ចងក្រងករណីសិក្សាចំនួន៣និងបង្កើតទំព័រ facebook ចងក្រងខ្សែវីដេអូរូងកសាងស្តីពី ភាពជោគជ័យរបស់គម្រោង។
- សហការជាមួយអង្គការ OOO និង ANKO រៀបចំប្រជុំប្រចាំត្រីមាសរួមគ្នា ដើម្បីចែករំលែកបទពិសោធន៍ និងមេរៀននានា ពីការអនុវត្តគម្រោង(៤ ដងក្នុងមួយឆ្នាំ)។
- ចុះត្រួតពិនិត្យតាមដាន និង វាយតម្លៃអំពីប្រសិទ្ធភាព ការអនុវត្ត និង លទ្ធផល។
- ការត្រួតពិនិត្យ និង វាយតម្លៃពីខាងក្រៅនៅចុងបញ្ចប់គម្រោង។
- ការតាមដានត្រួតពិនិត្យ វាយតម្លៃផ្ទៃក្នុង និង ប្រជុំប្រចាំ ត្រីមាសអំពីវឌ្ឍនភាពគម្រោង។

៣. បទពិសោធន៍ មេរៀន និងបញ្ហានានា ដែលកើតឡើងក្នុងរយៈពេលរាយការណ៍នេះ ។

- ❖ ភាពសុំញ៉ាំងផែនការប្រើប្រាស់ដី កម្មសិទ្ធិដីធ្លី និង ការងារអភិរក្សជាក់ស្តែងការអភិរក្ស និងផែនការប្រើប្រាស់ និងកម្មសិទ្ធិដីធ្លីមានការពាក់ព័ន្ធគ្នាខ្លាំង។ គំរោងយើងមានគោលបំណងផ្តោតទៅលើការអភិរក្ស ហើយមិនបានផ្តោតខ្លាំងលើផែនការប្រើប្រាស់ និងកម្មសិទ្ធិដីធ្លីទេ។ តែពេលអនុវត្តជាក់ស្តែងក្នុងសកម្មភាពអភិរក្ស ទើបគំរោងបានដឹងថា ការងារអភិរក្ស ទាមទារអោយមានភាពច្បាស់លាស់ទាំងក្នុងសហគមន៍ និងផ្លូវច្បាប់អំពីផែនការប្រើប្រាស់ដី និងកម្មសិទ្ធិដីធ្លី។ ទាក់ទងនឹងដីធ្លីកន្លងមកមិនមានការ បែងចែក ចាត់ចំណាត់ថ្នាក់អោយបានស្របតាមច្បាប់ថាដីកម្មសិទ្ធិត្រឹមណា ដីអភិរក្សត្រឹមណា ហើយប្រជាជន បានកាន់កាប់តំបន់ក្បាលទឹកជប់ ហើយខ្លះក៏ផ្ទេរ(លក់) ទៅអោយអ្នកផ្សេងហើយពេលខ្លះមានសាក្សីពីក្រុមប្រឹក្សាឃុំលើកសារទិញលក់ ផ្ទេរដែលធ្វើអោយអ្នកទិញគិតថាស្របច្បាប់ហើយនៅពេលគំរោងបានចាប់ផ្តើមពិភាក្សា អំពីការអភិរក្សតំបន់ក្បាលទឹកជប់នេះ ប្រជាជនពេលដំបូងមិនចូលរួម បង្កការលំបាកដោយគាត់គ្រឿងគរអ្នកភូមិផ្សេងមិនអោយចូលរួម ឬខ្លះទាមទារសំណងជាថវិការជាដើម។ គំរោងបានចំណាយពេលវេលាច្រើនជាងផែនការក្នុងការអប់រំ សំរបសំរួល និងដោះស្រាយដោយស្វ័យសហការជាមួយអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ។ តែទោះជាយ៉ាងណា ក៏ដោយ ក្នុងដំណាក់កាលនេះទោះជាប្រជាជនព្រមព្រាងប្រគល់ដីមកដាក់ជាតំបន់អភិរក្សក៏ដោយ តែក្នុងរយៈពេលយូរមើលមិនមានផែនការប្រើប្រាស់ និងកម្មសិទ្ធិដីធ្លី និងការកំណត់ទីតាំងអភិរក្សអោយបានសុក្រិត និង តាមផ្លូវច្បាប់មាំទាំទេ វានិងនាំអោយមានភាពសុំញ៉ាំង ទាក់ទងនឹងផែនការប្រើប្រាស់ និងកម្មសិទ្ធិដីធ្លី និងការងារអភិរក្សកើត ឡើងដរាបដែល។
- ❖ គោលនយោបាយថ្នាក់ជាតិសំរាប់សហគមន៍ក្នុងខ្សែក្រវាត់នៃពេលអនុវត្តគំរោង ប្រជាជនមានការគិត និងមតិខុសៗគ្នា រួមទាំងក្រុមប្រឹក្សាឃុំផង ទាក់ទងទៅនឹងអនាគត សំរាប់សហគមន៍។ មានប្រជាសហគមន៍ខ្លះគិតថាគេនឹងដូទីតាំងសហគមន៍គាត់ទៅតំបន់ផ្សេងនៅខាងក្រៅខ្សែក្រវាត់ ជាតិ។ ការយល់ឃើញបែបនេះនាំអោយគាត់អសកម្មក្នុងការងារអភិរក្ស ក៏ដូចជាការងារអភិរក្សក្នុងសហគមន៍ រួមទាំងផ្នែកជីវភាពផងដែរ។ ដោយគាត់គិតថាពេលណាមួយគាត់នឹងត្រូវរើទៅកាន់តំបន់ថ្មី ហើយការខិតខំរបស់គាត់ ពេលនេះ អាចខាតបង់ឬត្រូវបោះបង់ចោលពេលណាមួយ។ តែបើមានគោលនយោបាយច្បាស់លាស់ ហើយគោលនយោបាយនេះត្រូវបានផ្សព្វផ្សាយអោយប្រជាសហគមន៍បានយល់ដឹងច្រើនវាអាចជួយអោយប្រជាសហគមន៍ដឹងអំពីគោលដៅ និងយុទ្ធសាស្ត្របែបនេះធ្វើអោយសហគមន៍ មានភាពច្បាស់លាស់ និងមិនរូញរាត្នក្នុងការអនុវត្តសកម្ម ភាពស្របតាមគោលដៅគោលនយោបាយនោះ។ ប្រជាសហគមន៍ខ្លះមានសក្តិអារម្មណ៍ថា អ្វីៗដែលកើតឡើងក្នុង សហគមន៍គ្រាន់តែបណ្តោះអាសន្នប៉ុណ្ណោះ ហើយរងចាំតែការសំរេចរបស់ក្រសួងបរិស្ថាន និងរាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការផ្លាស់ប្តូរសហគមន៍ទៅកាន់តំបន់ផ្សេង។ ប្រជាសហគមន៍ខ្លះក៏បានលើកឡើងអំពីករណីជាក់ស្តែងដូចជា ការជំរឿស

ប្រជាជននៅតំបន់អភិវឌ្ឍន៍ប្រក្រាមនៅខេត្តស្ទឹងត្រែង។ ភាពមិនទាន់ច្បាស់លាស់នេះ ជាកត្តាមួយនាំអោយមានភាពអសកម្មក្នុង ចំណោមប្រជាសហគមន៍ក្នុងការចូលរួមសកម្មភាពអភិវឌ្ឍសហគមន៍ និងការងារអភិរក្ស។

គម្រោងទី៣

សកម្មភាពគម្រោងនានាដែលបានគ្រោង និងលទ្ធផលដែលសម្រេចបាននៅក្នុងរយៈពេលរាយការណ៍

- រៀបចំការចុះអង្កេតដោយមានការចូលរួមទៅកាន់ទីតាំងដែលមានសក្តានុពល ជាមួយនឹងកសិករក្រីក្រជាពិសេសស្ត្រីដែលជួបការលំបាក ក្នុងការយកទឹកមកបង្ហូរផ្លែផលផ្នែកកសិកម្មដាំដំណាំ
- ប្រជុំពិគ្រោះយោបល់ជាមួយក្រុមកសិករដើម្បីពិភាក្សាលក្ខខណ្ឌក្នុងការផ្តល់ប្រព័ន្ធបូមទឹកដើរដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យ
- រៀបចំចងក្រុមស្ត្រី ដើម្បីចាត់ចែងយន្តការគ្រប់គ្រង ប្រើប្រាស់ និងថែទាំប្រព័ន្ធបូមទឹកដើរដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យ
- ធ្វើការជាមួយជំនាញ និងអាជ្ញាធរដើម្បីចងក្រងគណកម្មការលទ្ធកម្មគម្រោង
- ធ្វើកិច្ចសន្យាជាមួយអ្នកម៉ៅការក្នុងការចាត់ចែងតំឡើង និងបំពាក់ប្រព័ន្ធបូមទឹកដើរដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យចំនួន១៨កន្លែង
- ចុះត្រួតពិនិត្យ តាមដាន និងវាយតម្លៃការតម្លើងប្រព័ន្ធបូមទឹកដើរដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យចំនួន១៨កន្លែង និងការដំឡើងប្រព័ន្ធថ្មល់ Drip
- ផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់ក្រុមស្ត្រីទាំង១៨ ចំនួន៣វគ្គអំពីការថែទាំ ជួសជុល ប្រើប្រាស់ និងបច្ចេកទេសកសិកម្ម
- សហការជាមួយក្រុមហ៊ុនឯកជនលើការគ្រប់គ្រងដំណាំដើម្បីជួយបង្កើតដល់កសិករអំពីបច្ចេកទេសគ្រប់គ្រងសត្វល្អិត ការប្រើដីដល់ក្រុមកសិករទាំង១៨ក្រុម
- ចុះធ្វើការវាយតម្លៃចុងក្រោយ និងចងក្រងរបាយការណ៍បូកសរុប

២. ខេត្តឧត្តរមានជ័យ

១. គម្រោងមេ (LRP)

គោលបំណងគំរោង	លទ្ធផលរំពឹងទុក
គោលបំណងជាយុទ្ធសាស្ត្រទី១៖ នៅបំណា ចំនួន២០១៨សន្តិសុខស្បៀងកសិករខ្នាតតូច ចំនួន៩៣២គ្រួសារក្នុង ភូមិគោលដៅចំនួន ២៣នៃឃុំចំនួន៦និង៤ស្រុកត្រូវបានកែលំអរ ដីវិភាគរស់នៅអោយប្រសើរឡើងជាងមុន។	<p>លទ្ធផល.១.១: កសិករខ្នាតតូច ទាំងស្ត្រី និងបុរស ចំនួន ៤០១ នាក់ក្នុង នោះ មានស្ត្រីចំនួន ៣០១នាក់ ក្នុងឃុំចំនួន៣នៃខេត្តឧត្តរមានជ័យទទួល បានការរស់នៅប្រសើរឡើងតាមរយៈ ការគ្រប់គ្រងលើក្រុមសន្សំ ធនាគារស្រូវ កសិករគំរូ និងបង្កើនសមត្ថភាពសហគមន៍ដើម្បី អោយមានភាព ធន់នឹងគ្រោះមហន្តរាយ និងស្វែងរកការគាំទ្រធនធានសេវាកម្ម បញ្ហា កសិកម្ម ត្រូវបានដោះស្រាយដោយមន្ទីរកសិកម្ម ឆ្លើយតបនឹងកសិកម្មនិ រន្តរភាពដែលធន ទ្រាំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ។</p> <p>លទ្ធផល.១.២: ៦០%នៃសមាជិកសហគមន៍ព្រៃឈើទាំងបីសហគមន៍ សរុប៤,៨៣៩ នាក់ស្ត្រី/២,៣៣២នាក់ និងបណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើទាំង១៣ ធ្វើការគ្រប់គ្រងថែរក្សា និងដកហូតធនធានពីព្រៃសហគមន៍ ប្រកបដោយ និរន្តរភាព។</p> <p>លទ្ធផល.១.៣: ប្រជាពលរដ្ឋដែលរងផលប៉ះពាល់ដីសម្បទានសេដ្ឋកិច្ចចំ នួន២២១គ្រួសារ (១០៩០ហិកតា)ដែលមិនទាន់មានការដោះស្រាយអាចស្វែងរកការគាំទ្រពីរដ្ឋាភិបាលនិងដំ ណោះស្រាយសមស្របដោយសន្តិវិធី</p> <p>លទ្ធផល.១.៤: ប្រជាពលរដ្ឋដែលរងផលប៉ះពាល់៣៧៣គ្រួសារពីក្រុមហ៊ុន Synohydro នឹងមានសមត្ថភាពយល់ដឹងពីសិទ្ធិនានារបស់ខ្លួនដែលមានចែង ក្នុងច្បាប់ អាចធ្វើសកម្មភាព ស្របច្បាប់ស្វែងរកការគាំទ្រពីរដ្ឋាភិបាលដើម្បី ទទួលបានដំណោះស្រាយដោយសន្តិវិធី។</p>
គោលបំណងជាយុទ្ធសាស្ត្រទី២៖ នៅបំណាចំនួន២០១៨ កុមារចំនួន ២,៨៤១ នាក់/កុមារី១,៣១៨នាក់ស្ថិត នៅក្នុងឃុំ	លទ្ធផលទី២.១៖ កុមារចំនួន ២,៨៤១នាក់/កុមារី១,៣១៨នាក់ នៃឃុំសំរោង បន្សាយរាក់ និងគោកខ្ពស់ទទួលបានការសិក្សា បរិយាកាសនៃការសិក្សា ប្រសើរជាងមុនតាមរយៈ ក្លឹបកុមារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិក្នុងសាលារៀន

<p>ចំនួនបីទទួលបានការអប់រំនៅថ្នាក់មូលដ្ឋានត្រឹមថ្នាក់ ទី៦ប្រសើរជាងមុន។</p>	<p>លទ្ធផលទី២.២: គណៈកម្មការទ្រទ្រង់សាលាទាំង២០សាលា បានអនុវត្ត តួនាទី និងការទទួលខុសត្រូវក្នុងសាលារៀនប្រសើរជាងមុន ហើយប្រជាជន រួមទាំងកុមារចំនួន៧០០នាក់/ស្ត្រី៤០០នាក់ បានយល់ដឹងពីការលើក កំពស់សិទ្ធិក្នុងសាលារៀន(PRS)។</p>
<p>គោលបំណងជាយុទ្ធសាស្ត្រទី៣៖ នៅបំណាច់ឆ្នាំ២០១៨ ស្ត្រីជាមេដឹកនាំសហគមន៍ចំនួន៧៦នាក់ រួមទាំងសមាជិកសហគមន៍ ២០ភូមិ និង ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ នៅក្នុង ឃុំសំរោងបន្ទាយរាក់ និងគោកខ្ពស់ នៃខេត្ត ឧត្តរមានជ័យ ចូលរួមយ៉ាងសកម្ម ក្នុងការអនុវត្តតួនាទីរបស់ខ្លួន។</p>	<p>លទ្ធផល.៣.១:ស្ត្រីជាមេដឹកនាំសហគមន៍ចំនួន៧៦នាក់ និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ ដែលទទួលបន្ទុក(គកនក)៦នាក់ក្នុងឃុំសំរោង បន្ទាយរាក់ និងគោកខ្ពស់ បានប្រើប្រាស់តួនាទីរបស់ខ្លួនក្នុងការចូលរួមអភិវឌ្ឍន៍ភូមិឃុំរបស់ពួកគាត់</p> <p>លទ្ធផល.៣.២:សមាជិកសហគមន៍ចំនួន៤០០នាក់/ស្ត្រី៣០០នាក់ បានយល់ដឹងពីតួនាទីយេនឌ័រ និងតួនាទីភេទ។</p>

សម្រាប់ឆ្នាំ២០១៨នេះគោលបំណងនៃគម្រោងគឺចង់ឃើញ កសិករក្រីក្រ៩៣២គ្រួសារនៃគ្រួសារសរុបចំនួន ២,៣៣២ គ្រួសារនឹង ទទួលបានសន្តិសុខស្បៀងតាមរយៈការគ្រប់គ្រងព្រៃសហគមន៍។

សង្ខេបលទ្ធផលទី១៖ សមាជិកសហគមន៍មានការទប់ស្កាត់បទល្មើសព្រៃឈើជាប្រចាំចំនួន១៣ករណីដែលបទ ល្មើសទាំងនេះមានការរុករានដីព្រៃ ការឈូសឆាយ សង់លំនៅឋាន និងកាប់ឈើខុសច្បាប់។ មានការចូលរួមពី គណៈកម្មការសហគមន៍ព្រៃឈើចំនួន២១១នាក់ក្នុងនោះស្ត្រីចំនួន៤នាក់។ បើប្រៀបធៀបឆ្នាំ២០១៦បទល្មើស មានការកើនឡើង៦ករណី ប៉ុន្តែគណៈកម្មការសហគមន៍ព្រៃឈើពួកគាត់នៅតែមានការខិតខំប្រឹងប្រែងសហ ការណ៍ជាមួយអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ ជាពិសេសរដ្ឋបាលព្រៃឈើគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ និងមន្ទីរកសិកម្ម ខេត្តឧត្តរមានជ័យ ក្នុងការទប់ស្កាត់បទល្មើស។ សមាជិកសហគមន៍នៅតែអាច ថែរក្សា គ្រប់គ្រង អភិរក្សសហគមន៍៣ (សហគមន៍ព្រៃឈើវិជ្ជុលវាសនា ភ្នំដងរែកសម្រែកព្រៃស្រស់ និងរតនរុក្ខា)ដែលជាតំបន់គោលដៅផ្ទាល់របស់គម្រោង មានផ្ទៃដីសរុប 20,345ហិកតា។ មានសមាជិកសរុប ២,៣៣៤ គ្រួសារចូលទៅរកអនុផលព្រៃឈើជាប្រចាំដូចជា៖ ជីកដំឡូង បេះផ្លិត រកឃុំ ជីកទំពាំង ឬស្សី ស្បូវ បេះបន្លែព្រៃ ចកអណ្តើក ក្បក បន្លែព្រិច ស្ពៅ រាំង អុស។ល។ សមាជិកសហគមន៍ប្រហែល៣០០គ្រួសារមានដីស្រែ និងចំការ ក្នុងព្រៃសហគមន៍ដែលពួកគាត់ទទួលបានស្រូវ និងដំឡូងមី ជាងរាល់ឆ្នាំ និងប្រហែល៥០គ្រួសារ ក្នុងចំណោម៣០០គ្រួសារ ប្រកបរបរនេសាទ ក្នុងព្រៃសហគមន៍ សម្រាប់បង្កើនប្រាក់ចំណូលសម្រាប់ចិញ្ចឹមជីវភាពគ្រួសារជាប្រចាំ។

សម្រាប់ឆ្នាំ២០១៨ មានការប្រជុំបណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើចំនួន៤ដង ដើម្បីរៀបចំផែនការបន្តក្នុងការ ការពារព្រៃសហគមន៍។ បណ្តាញសហគមន៍បានដាក់ពាក្យបណ្តឹងចំនួន០៤ដង ទៅមន្ទីរកសិកម្ម និងខណ្ឌ រដ្ឋបាលព្រៃឈើឧត្តរមានជ័យ និងទៅក្រសួងកសិកម្មរុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ។ ដើម្បីស្វែងរកការគាំទ្រ និងដំណោះស្រាយ តែពុំទទួលបានលទ្ធផលផលល្អ។ ប៉ុន្តែតំណាងគណៈកម្មការសហគមន៍ ព្រៃឈើទាំង១២នៅតែព្យាយាមជួបគ្នា។ យ៉ាងហោចណាស់រៀងរាល់៣ខែម្តង ដើម្បីប្រជុំពិគ្រោះយោបល់គ្នា សម្រាប់ការស្វែងរកដំ ណោះស្រាយរួម និងសុំការផ្តល់ យោបល់ពីនាយខណ្ឌរដ្ឋបាលព្រៃឈើឧត្តរមានជ័យ និងប្រធានមន្ទីរកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់និងនេសាទខេត្ត។ ទោះជាមានបទល្មើសកើតឡើងគ្រប់រូបភាពយ៉ាងណាក៏ដោយក៏សហគមន៍ព្រៃ ឈើទាំង១២ នៅតែរក្សាផ្ទៃដីបានព្រៃឈើ សហគមន៍បានចំនួន៤៦,៩៧៩ ហិកតា។ ដែលមានសមាជិកយ៉ាង ហោចណាស់ ៣,០៦៥គ្រួសារ គឺស្មើនឹង៤០ភាគរយនៃសមាជិកសរុប ទទួលបាននូវសិទ្ធិ ក្នុងការដកហូតអនុផលព្រៃឈើគ្រប់ប្រភេទជាប្រចាំ។ នៅឆ្នាំ២០១៨ សហគមន៍ចំនួន០៦ ដែលកំពុងមានបញ្ហាប្រឈមខ្លាំង រួមមាន៖១-អណ្តូងបរ ២-ដុងបេង ៣-វិជ្ជុលវាសនា ៤-សាមគ្គីសង្រ្គោះព្រៃឈើ ៥-ក្បាលអូរសូកីគីព្រៃស្រោង ៦-រតនរុក្ខា នឹងលើកផែនការដាក់ពាក្យ បណ្តឹងទៅតុលាការ ចំពោះបទល្មើសព្រៃឈើដែលពួកគាត់កំពុងជួបប្រទះ ពិសេសករណីការរុករានដីព្រៃធ្វើជា កម្មសិទ្ធិ និងការកាប់ឈើសំណង់ និងកាប់ឈើធ្វើអុសជូងជាដើម ។ល។

គណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសហគមន៍ព្រៃឈើដែលទើបជាប់ឆ្នោតចំនួន៤៥នាក់ក្នុងនោះចំនួន០៦នាក់ជាស្ត្រីបានយល់ដឹងពីច្បាប់ ស្តីពីព្រៃឈើនិងអនុក្រឹតស្តីពីការបង្កើតសហគមន៍ព្រៃឈើ លើសពីនេះទៀត ពួកគាត់បានចូលរួម សកម្មក្នុងការ ទប់ស្កាត់ បទល្មើសក្នុងព្រៃសហគមន៍របស់ពួកគាត់ តាមរយៈការចុះល្បាត់ព្រៃ។ លើសពីនេះ គម្រោងបានសម្របសម្រួលកាយប្រឡាយធ្វើព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍ចំនួន០២សហគមន៍ ដែលមាន ប្រវែងសរុបចំនួន ១,៥២៨ ម៉ែត្រ ក្នុងនោះ ទទឹងមានចំនួន១ម៉ែត្រ និងជម្រៅចំនួន១ម៉ែត្រ ដែលជាព្រំប្រទល់ របស់សហគមន៍

រតនរុក្ខានិងសហគមន៍ភ្នំដងរែកសម្រែកព្រៃស្រស់។ ការដឹកប្រឡាយព្រៃប្រទល់ព្រៃសហគមន៍នេះ បានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដ៏សំខាន់ដល់សហគមន៍ក្នុងការការពារព្រៃសហគមន៍របស់ពួកគាត់។ ប្រជាពលរដ្ឋ និងប្រជាសមាជិកសហគមន៍ មានការសប្បាយរីករាយជាខ្លាំង នៅពេលដែលបានប្រឡាយព្រៃប្រទល់នេះ ព្រោះវាអាចបង្ហាញអំពីទីតាំង និងព្រំដែនកំណត់ព្រៃសហគមន៍យ៉ាងច្បាស់។ ជាក់ស្តែងនៅសហគមន៍ភ្នំដងរែកសម្រែកព្រៃស្រស់មានការចុះនូវបទល្មើសនៃការកាប់រានដីព្រៃ ហើយផ្ទៃដីចំនួន១៥ហិកតាដែលបានរុករាន ត្រូវបានផ្អាក និងឈប់បន្តការកាប់រុករានក្នុងព្រៃសហគមន៍ពីសំណាក់អ្នកភូមិខាងក្រៅ។ ចំណែកសហគមន៍ រតនរុក្ខា កំពុងតែមានការព្រួយបារម្ភណាស់ព្រោះមានប្រជាជនមកពីភូមិក្រៅ និងទាហ៊ាន៤២ ដោយពួកគាត់មក ធ្វើស្រែប្រហែលជាង១០០ហិកតា នៅក្នុងព្រៃសហគមន៍ ដែលកន្លងមកពួកគាត់បានធ្វើការរុករានពង្រីកក្បាលដី បន្ថែមខុសច្បាប់យ៉ាងអនាធិបតេយ្យ ដោយគ្មានការក្រែងការអារច្បាប់ ។ ក្រុមការងាររបស់អង្គការកែប្រែសហគមន៍ បានសហការជាមួយសមាជិកសហគមន៍ អាជ្ញាធរដែនដីជាប្រធានផ្តោល យកទំពាំង សរុបចំនួន៣៦០ដើម ជាការផ្សំ និងត្រៀមទុកពូជ សម្រាប់នាំយកទៅដាំតាមបណ្តោយ ព្រំប្រទល់ជុំ វិញព្រៃសហគមន៍ នៃសហគមន៍ព្រៃឈើរតនរុក្ខា និងសហគមន៍ព្រៃឈើភ្នំដងរែកសម្រែកព្រៃស្រស់។ តាមការសង្កេត និងតាមដាន ការថែទាំកូនឫស្សីរបស់សហគមន៍កន្លងមក យើងឃើញថា៖ រហូតមកដល់ពេលនេះកូន ឫស្សីនៅសរុប៣៤៥ដើម ហើយគណៈកម្មការគ្រប់គ្រងសហគមន៍បានក្លាយជាទីជុំវិញតំបន់ជាប្រចាំ ដើម្បីការពារ ភ្លើងឆេះព្រៃ ឫស្សីទាំងអស់ជាពូជ សម្រាប់ដាំបន្តនៅតាមព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍នឹងចែកជូនដល់សមាជិក សហគមន៍នៅពេលត្រូវការចង់ដាំយកទំពាំង ដើម្បីលក់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាលក្ខណៈគ្រួសារ និងដើម្បីលក់យក ប្រាក់ចំណូល។ តំណាងសហគមន៍ទាំង១៣បានជួបជាមួយអភិបាលរងខេត្ត និងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធចំនួន១១លើក ដើម្បីកំណត់ ព្រំប្រទល់លើបទល្មើសដែលកើតមានឡើងក្នុងព្រៃសហគមន៍កន្លងមក។ ក្នុងជំនួបនោះ លោកអភិបាលរងខេត្ត បានសន្យាថានឹងជួយប្រមូលបញ្ហាទាំងអស់របស់សហគមន៍ ដាក់ជូនដល់ឯកឧត្តមអភិបាលខេត្តពិនិត្យនិងដោះស្រាយនៅកំរិតខេត្ត រីឯបញ្ហាមួយចំនួនដែលមិនអាចដោះស្រាយនៅកំរិតខេត្តបាន នឹងត្រូវបញ្ជូនបន្តទៅ ទៅក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទជួយដោះស្រាយបន្ថែម។ អភិបាលខេត្តបានលើកផែនការដើម្បីជួប ជាមួយសហគមន៍ទាំង១៣ តែរហូតដល់ពេលនេះមិនទាន់បានជួបនៅឡើយដោយសាររងរាល់រហូត។ នៅក្នុងឆ្នាំ២០១៤នេះ សហគមន៍ព្រៃឈើអណ្តូងបរ សហគមន៍ព្រៃឈើដុងបេង និងសហគមន៍ព្រៃឈើសាមគ្គី សង្កាត់ព្រៃឈើគ្រោងដែនការផ្តិតមេដៃសមាជិកសហគមន៍ទាំងអស់ដាក់ជូនអភិបាលខេត្តជួយដោះស្រាយ។ នៅក្នុងខែធ្នូឆ្នាំ២០១៧កន្លងមកនេះមានសហគមន៍ព្រៃឈើ ចំនួន០៤រួមមាន៖ សហគមន៍ព្រៃឈើវិដូលវ៉ាសនា សហគមន៍ព្រៃឈើដុងបេង សហគមន៍ព្រៃឈើ អណ្តូងបរ និងសហគមន៍ព្រៃឈើក្បាលអូស្លូកីគីវិព្រៃស្រោង បានដាក់ពាក្យបណ្តឹងទៅក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទរួចហើយ។ ប៉ុន្តែមិនទាន់បានទទួលដំណឹង ត្រឡប់មកវិញ ដូច្នេះយើងកំពុងរងចាំ និងបន្តតាមសួរព័ត៌មាននេះបន្ថែមទៀត ជាមួយក្រសួងកសិកម្ម។ ក្នុងឆ្នាំ២០១៤នេះ មានក្រុមសន្សំសរុបចំនួន២១ក្រុម ស្ថិតក្នុងភូមិគោលដៅចំនួន២០ភូមិ ក្នុងឃុំចំនួន០៤ឃុំ/ សង្កាត់ នៃក្រុងសំរោង និងស្រុកបន្ទាយអំពិល របស់ខេត្តត្បូងឃ្មុំដើម។ ក្រុមទាំង២១ មានថវិកាសរុបចំនួន ១១៥,៧១២,៥០០រៀល ដែលមានសមាជិកសរុបចំនួន៤២៦នាក់ក្នុងនោះស្រ្តីចំនួន៣៦៩នាក់។ ទឹកប្រាក់សរុបដែលក្រុមបានផ្តល់កម្ចីឱ្យទៅសមាជិកក្រុមសរុបចំនួន ១១៥,៧១២,៥០០ រៀលស្មើនឹងចំនួន៤២៦នាក់។ គ្រួសារពួកគាត់ខ្លីខ្វះខាតខ្លាំងណាស់ ហើយប្រាក់ដែលនៅសល់ក្នុងក្រុមនីមួយៗ ពី ១០០,០០០ ម៉ឺន ទៅ ១៥០,០០០ម៉ឺន មិនបានឱ្យកម្ចីសរុបចំនួន ២,១០០,០០០ ទៅ ៣,១៥០,០០០រៀល។ កម្ចីដែលសមាជិក ទាំងអស់ខ្លី ភាគច្រើនប្រើសម្រាប់ក្នុងគោលបំណងប្រើលើករបរដាំដំឡូងធ្វើស្រែ លក់ចាប់ហួយ កសិកម្ម ដាំបន្លែ ឈ្នួលភ្នំដី។ ៦ខែពួកគាត់សងម្តង រួចធ្វើពាក្យកម្ចីសាច់ដី មិនមានសមាជិកណាខ្លីមិនបានសងទេ។ ក្នុងការសន្សំ មានការកើនឡើងជាប្រចាំ ដោយពួកគាត់មានការកាត់បន្ថយកម្ចីពីធនាគារ។ ប្រាក់ដើមឆ្នាំសរុបទាំង២១ក្រុមមាន២៩,៥៧០,០០០រៀលទឹកប្រាក់ចុងឆ្នាំមាន១១៥,៧១២,៥០០រៀលមានការកើនឡើងសរុប៨៤,៣៩២,៥០០រ

តារាងសង្ខេបអំពីស្ថានភាពក្រុមសន្សំប្រាក់ក្នុងតំបន់គោលដៅ៖ ទិន្នន័យសម្រាប់ឆ្នាំ២០១៤ (ចំពោះថវិកាខាងក្រោមមានមេគុណ១០០)

ល.រ	ឈ្មោះឃុំគោលដៅ	ចំនួនក្រុម	ចំនួនសមាជិក	សមាជិកស្រ្តី	សរុបទុនចាប់ផ្តើម-រៀល	សរុបប្រាក់សន្សំ-រៀល	សរុបប្រាក់សន្សំសង្ក្រានៈ-រៀល	ប្រាក់សរុបចុងឆ្នាំ-រៀល	ប្រាក់ដើមឆ្នាំ-រៀល	រឹកចំរើន
1	សង្កាត់សំរោង	9	185	169	364,790	126,500	4,900	496,190	133,800	362,390
2	សង្កាត់បន្ទាយរាក់	5	101	91	161,300	60,000	1,250	222,550	46,200	158,850
3	ឃុំគោកខ្ពស់	4	73	60	206,400	36,210	1,275	243,885	79,100	164,785

4	សង្កាត់កូនក្រៀល	3	67	49	167,000	,800	700	194,500	36,600	157,900
សរុបរួម		21	426	369	899,490	249,510	8,125	1,157,125	295,700	843,925

សង្ខេបលទ្ធផលទី២៖ សម្រាប់ឆ្នាំ២០១៧ នេះស៊ីធីអូ បានប្រមូលសារភ្នំសរុប១២១២នាក់ ក្នុងនោះកុមារី ៣៥២នាក់។ បានធ្វើបញ្ជីឈ្មោះ និងសាររបស់កុមារចំនួន៥៨២២នាក់ (កុមារី៣៣៩នាក់) ទៅកាន់ការិយាល័យ របស់អង្គការ អាក់សិនអេដ។ បានតាមដានស្ថានភាពកុមារធ្វើចំណាកស្រុកចំនួន៣០នាក់ (កុមារីចំនួន១៣នាក់) ដែលពួកគាត់ធ្វើ ចំណាកស្រុកតាមរូបភាពផ្សេងៗដូចជា៖ កុមារខ្លះធម្មហើយ ត្រូវទៅធ្វើការនៅប្រទេសថៃ និងខ្លះទៀតទៅធ្វើការ នៅខេត្តផ្សេងៗ។ រីឯកុមារតូចខ្លះទៀតត្រូវធ្វើដំណើរតាមឪពុក ម្តាយធ្វើចំណាកស្រុក ធ្វើការ ប្រកបរបរចិញ្ចឹមជីវិតនៅក្រៅខេត្ត ឬទៅប្រទេសថៃ។ ការប្រជុំគ្រួសារគ្រឹះត្តមានការចូលរួមចំនួន២៨នាក់ /២៤ស្រ្តី។ ដើម្បីជួយសម្របសម្រួលក្នុង កម្មវិធីកុមារ។ បានចែកសម្ភារៈភ្លឺបកុមារចំនួន១០សាលា ដែលមានអ្នក ចូលរួមសរុប១១៥ នាក់ស្រី៥៦នាក់ ដែលមានសាលាដូចជា សាលាបឋមសិក្សាដូនកែនភ្នំត បឋមសិក្សា សំរោង បឋមសិក្សាគោកគរ បឋមសិក្សាហ៊ុនសែនឆ្លើប បឋមសិក្សាបន្ទាយរាក់ បឋមសិក្សាអូរទង បឋម សិក្សាត្នោត បឋមសិក្សាពោធិវង្ស បឋមសិក្សាលើស្លាប់ និងបឋមសិក្សាគោកខ្ពស់ថ្មី ។

សង្ខេបលទ្ធផលទី៣៖ ការប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានលើកឡើងពី របាយការណ៍វឌ្ឍនៈភាពប្រចាំឆមាសទី១ នៃឆ្នាំ២០១៧របស់អង្គការកែប្រែសហគមន៍ និងពិភាក្សាដើម្បីកែសម្រួលគោលនយោបាយស្តីពីការគ្រប់គ្រង បុគ្គលិក និងគណៈគ្រប់គ្រងអង្គការ និងសំណើជ្រើសរើសប្រធានកម្មវិធី ដែលជានាយកស្តីទី និងពិភាក្សាកែ សម្រួលគោលនយោបាយ ប្រាក់បៀវត្សន៍ (ប្រាក់បំណាច់មុខងារ និងប្រាក់បៀវត្សន៍ទីខែទី១៣) និងបច្ចុប្បន្នភាព ម្ចាស់ជំនួយ និងប្រភពថវិកា និងលើកទិសដៅផែនការសកម្មភាពដែលត្រូវអនុវត្តបន្ត និងសេចក្តីថ្លែងអំណរ គុណដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ការត្រួតពិនិត្យនិងឆ្លុះបញ្ចាំងការអនុវត្តសកម្មភាពប្រចាំត្រីមាស។ អង្គការកែប្រែ សហគមន៍មានកែតម្រូវលើការអនុវត្តគម្រោងមួយចំនួន មានការរៀបចំផែនការឆ្នាំ២០១៨ និងមានចូលរួមសិក្ខា សាលាជាមួយអង្គការ NEP, NGOs Forum, CCC ទទួលបានចំណេះដឹងថ្មីៗពីគោលការណ៍អប់រំនានា និងព័ត៌មានពី ការគ្រប់គ្រងធនធានធម្មជាតិ និងដីធ្លី សម្រាប់គ្រឿងបរិក្ខារ អនុវត្តគម្រោងបន្តអោយមានប្រសិទ្ធិភាព។

១. ពិពណ៌នាការរីកចំរើនរបស់គម្រោង

លទ្ធផល.១៖ សមាជិកសហគមន៍ព្រៃឈើទាំងបីសហគមន៍សរុប ៣,២២៦នាក់ ស្ត្រី ១,៥៥៥នាក់ និងបណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើ ដែលមានសហគមន៍ចំនួន១៣ ធ្វើការគ្រប់គ្រង ថែរក្សា និងដកហូតធនធានពិព្រៃសហគមន៍ ប្រកបដោយនិរន្តរភាព។

លទ្ធផលទី២៖ កុមារចំនួន៥៨១នាក់/កុមារី៣៣៨នាក់ស្ថិតនៅឃុំសំរោងបន្ទាយរាក់និងគោកខ្ពស់មានការចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ តាមរយៈ ការគូរសារ កម្មវិធីសប្បាយៗ ភ្លឺបកុមារ និងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិក្នុងសាលារៀន។

លទ្ធផលទី ៣៖ អង្គការCTOជាស្ថាប័នដែលមានគណនេយ្យភាព និងតម្លាភាពចំពោះម្ចាស់ជំនួយ និងអ្នកទទួលផល

I. សកម្មភាពធនធានធម្មជាតិ

- សហការជាមួយអាជ្ញាធរ និងរដ្ឋបាលព្រៃឈើដើម្បីទុបស្តាប់បទល្មើសក្នុងព្រៃឈើសហគមន៍។
- ប្រជុំបណ្តាញសហគមន៍ ថ្នាក់ខេត្ត មន្ទីរកសិកម្ម រដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន។
- គាំទ្រសកម្មភាពបណ្តាញក្នុងការដោះស្រាយបទល្មើសព្រៃឈើសរសេររបាយការណ៍ជួយសម្របសម្រួលសហគមន៍ផ្សេងៗទៀតទាំង១៣។

- ជួបជាមួយ ឃុំ ស្រុក ខេត្ត មន្ទីរកសិកម្ម ក្រសួងកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និងនេសាទ ក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាទាក់ទង សហគមន៍ ព្រៃឈើ ទាំង១៣។
- ចូលរួមវាទិកាសាធារណៈថ្នាក់ ឃុំ ស្រុក ខេត្ត។
- ស្រង់ស្តីពីវិធានការណ៍យន្តការភូមិ និងសំណើរប្រើប្រាស់រណាយន្ត ទាក់ទងនឹងភូមិសហគមន៍ព្រៃឈើ។
- ដឹកប្រឡាយបង្គោលព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍នៅសហគមន៍ព្រៃឈើទាំងបី។
- ដាក់ផ្ទាំងដែនទីតាមសាលាឃុំ និងទីតាំងសហគមន៍ព្រៃឈើ។
- គៀងគោសមាជិកសហគមន៍ក្នុងការដាំដំណាំយុទ្ធសាស្ត្រគ្រាប់ឆ្នោតឬស្សីការពារព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍
- បុណ្យខួបសហគមន៍ព្រៃឈើប្រចាំឆ្នាំ
- ធ្វើកិច្ចសន្យាអ្នកដែលមានដីអាស្រ័យផលក្នុងព្រៃសហគមន៍។
- ប្រជុំសហគមន៍ រវាងអាជ្ញាធរភូមិ ឃុំ ប្រចាំខែ
- បណ្តុះបណ្តាល និងផ្សព្វផ្សាយ វិទ្យុ ទូរទស្សន៍ សន្និសីទកាសែតពីច្បាប់ស្តីពីព្រៃឈើ និងអនុក្រឹត្យស្តីពីការ គ្រប់គ្រងសហគមន៍ព្រៃឈើ។
- ចូលរួមធ្វើផែនការវិនិយោគប្រចាំឆ្នាំ
- ទស្សនៈកិច្ចព្រៃដៃគូនៅពោធិសាត់

II. ផ្នែកអប់រំ

- ការសាងសង់កន្លែងលាងដៃសិស្ស
- សង់បណ្ណាល័យនៅសាលាគោកខ្ពស់
- សាងសង់ប្រព័ន្ធទឹកស្អាត
- សាងសង់ឡរដុតសំរាម
- សាងសង់រោងអាហារសិស្ស
- ធ្វើការផ្សព្វផ្សាយទូរទស្សន៍អំពីថវិកា
- មាតាបិតាសិស្សត្រូវជួបគ្នា១ឆ្នាំ២ទៅ៣ដង
- សាងសង់របងសាលារៀន
- ទិញសំភារៈកីឡាសិស្ស
- រៀបចំសួរកុមារ
- រៀបចំកន្លែងបណ្ណាល័យដាក់សៀវភៅ

III. ផ្នែកជីវភាព

- ប្រជុំធ្វើកិច្ចសន្យាជាមួយសមាជិកចាស់ដែលនៅជំពាក់ស្រូវនិងថវិកា
- ធ្វើការសាងសង់ជង្រកថ្មីនិងរកកន្លែងទុកដាក់ជង្រកអោយមានសុវត្ថិភាពនិងជួសជុលបន្ថែម
- ប្រជុំធ្វើការផ្សព្វផ្សាយក្នុងការប្រើប្រាស់ពូជដំណាំតាមតំរូវការទីផ្សារ
- ផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលដល់គណៈកម្មការនិងសមាជិកស្តីពីការគ្រប់គ្រងបញ្ជីស្នាមនិងសមាជិក
- អោយមាននិរន្តរភាព រៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធថ្មីនិងជ្រើសរើសគណៈកម្មការបន្ថែម
- បណ្តុះបណ្តាលពីការជ្រើសរើសពូជនិងការទុកដាក់ពូជ(ស្រូវ និងដំណាំ)

អនុគម្រោងទី១

ល.រ	សង្ខេបលទ្ធផល
១	ក្រោយមានការពិគ្រោះយោបល់ជាមួយសហគមន៍ពីផែនការសាងសង់ក្លឹបកុមាររីករាយ ហើយមានការផ្តល់ដីដោយសហគមន៍ គម្រោងបានសម្រេចសាងសង់អាគារក្លឹបកុមាររីករាយ ដើម្បីបង្កលក្ខណៈងាយស្រួល

ដល់ការគ្រឿងគរកុមារដែលទំនេរពីម៉ោងសិក្សាអាចមានទឹកកន្លែងប្រមូលប្រជុំមួយកន្លែងក្នុងការលែងកំសាន្តស្វ័យសិក្សា។ ជៀសវាងការដើរឆ្ងាយភ្នែកចាស់ទុំអាចប្រឈមនឹងសុវត្ថិភាព និងសន្តិសុខ។ អាគារក្លឹបកុមារសង់ជាន់ផ្ទាល់ដីទំហំ ៥ម៉ែត្រ គុណ ៩ម៉ែត្រ ជញ្ជីងពាក់កណ្តាលឥដ្ឋ និងស័ង្កសី កំរាលចាក់សាប ដំបូលប្រក់ស័ង្កសី សង់នៅលើដីសហគមន៍ដែលបរិច្ចាគទំហំ ១៥ម៉ែត្រ គុណ ៣៥ ម៉ែត្រ។ គម្រោងបានផ្តល់សម្ភារៈក្មេងមានទាំងកីឡា គ្រឿងលែងបង្កើនបញ្ញា ហ្វឹត ប៊ិច ក្តាយូន តុកតា ផ្តាំងគំនូរអប់រំ កំរងពាក្យស្លោក ។ល។ គម្រោងក៏បានបានសង់បង្គន់អនាម័យភ្លោះស្រីប្រុសក្បែរក្លឹបនឹងរៀបចំភ្ជាប់ប្រភពទឹកសម្រាប់ការលើកកំពស់ អនាម័យកុមារ។ ហើយក៏បានបំពាក់សួនកុមារមួយកន្លែងមួយឈុត មានដូចជាទោងយោល ទោងវិល ទោងបាស់បើក និងផ្ទៃអិល។ ហើយគម្រោងបានចងក្រងក្លឹបកុមារដោយបានចុះបង្វិក និងចាត់ចែងការគ្រប់គ្រងប្រើប្រាស់អាគារក្លឹបកុមារអោយស្របតាមគោលបំណងនៃការប្រើប្រាស់។ អាគារក្លឹបនេះសង់នៅក្នុងភូមិពោធិវង្ស សង្កាត់បន្ទាយរាក់ក្រុងសំរោង និងភូមិឈើស្លាប់ ឃុំគោកខ្ពស់ ស្រុកបន្ទាយអំពិល។ វានឹងក្លាយទៅជាគម្រោងអាគារមួយដែលសហគមន៍ផ្សេងនឹងយកគម្រោងដើម្បីគោលដៅ ជម្រុញការអប់រំកុមារ។ តាមរយៈក្លឹប២នេះមានអ្នកទទួលផលសរុប ១០៦នាក់ ស្រី៦០នាក់។

២ រៀបចំប្រជុំចែករំលែកចំណេះដឹងជុំវិញខ្លឹមសារសិទ្ធិទាំង១០ក្នុងសាលារបស់កុមារដែលដកស្រង់ចេញពីអនុសញ្ញាឬកិច្ចព្រមព្រៀងនានាស្តីពីសិទ្ធិរបស់កុមារទៅដល់អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន គណៈគ្រប់គ្រង សាលាមន្ត្រីជំនាញ គណៈកម្មការទ្រទ្រង់សាលា ក្នុងសាលាគោលដៅគម្រោង ដើម្បីបង្កើនចំណេះដឹងជម្រុញការកែលំអរ ពង្រឹងគុណភាពអប់រំអោយកាន់តែប្រសើរជាងមុន។ អ្នកចូលរួមបានដឹងបន្ថែមពីអ្វីដែលធ្លាប់ដឹងពីសិទ្ធិកុមារ និងមានមូលដ្ឋានក្នុងការយកទៅកែលំអរ ចំនុចខ្លះខាតដែលមានជុំវិញការអនុវត្តកន្លងមកដែលមានអ្នកចូលរួមសរុប ២៣នាក់ស្រី៨នាក់។

បន្ថែមទៅលើការចែករំលែកដល់អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន យើងក៏បានបន្តធ្វើទៅកាន់ប្រជាសហគមន៍នៅ ១០ភូមិគោលដៅគម្រោងនៃឃុំគោកខ្ពស់ និងសង្កាត់សំរោង ដែលមានអ្នកចូលរួមសរុប៤៦៨នាក់ស្រី៣៩៩នាក់។ នឹងធ្វើការផ្សព្វផ្សាយទៅដល់សាលាបឋមសិក្សាគោលដៅចំនួន៥ ដើម្បីអោយសិស្សានុសិស្សបានយល់ដឹងបន្ថែមជុំវិញប្រធានបទនេះ ដែលមានអ្នកចូលរួមសរុប ១៦៨នាក់ ស្រី១០៤នាក់។

ខ្លឹមសារសិទ្ធិទាំង១០នោះមាន៖

- ១សិទ្ធិទទួលបានការអប់រំដោយឥតបង់ថ្លៃនិងកំណត់ដោយច្បាប់-
- ២សិទ្ធិរួចផុតពីការរើសអើង-
- ៣សិទ្ធិទទួលបានហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធគ្រប់គ្រាន់-
- ៤សិទ្ធិទទួលបានការសិក្សាជាមួយគ្រូបង្រៀនដែលមានការបណ្តុះបណ្តាលប្រកបដោយគុណភាព-
- ៥សិទ្ធិទទួលបានបរិយាកាសនៃការសិក្សាដោយមានសុវត្ថិភាពនិងគ្មានហឹង្សា-
- ៦សិទ្ធិទទួលបានការអប់រំដែលមានខ្លឹមសារពាក់ព័ន្ធ-
- ៧សិទ្ធិយល់ដឹងពីសិទ្ធិរបស់ខ្លួន
- ៨សិទ្ធិចូលរួម-
- ៩សិទ្ធិទទួលបានព័ត៌មានដែលមានគម្លាភាពនិងគណនេយ្យភាពរបស់សាលារៀន-
- ១០សិទ្ធិទទួលបានការអប់រំប្រកបដោយគុណភាព-

ក្រោយពីធ្វើការផ្សព្វផ្សាយចែករំលែកដោយផ្ទាល់យើងក៏បានបោះពុម្ពជាផ្ទាំងផ្សព្វផ្សាយ៦៨ផ្ទាំងស្តីពីគោលការណ៍សិទ្ធិទាំង១០នេះបែងចែកទៅសាលាទាំង១០នៃគោលដៅគម្រោងទុកបន្តប្រើប្រាស់ផ្សព្វផ្សាយខ្លឹមសារទៅដល់អ្នកផ្សេងទៀតជាពិសេសសិស្សដែលមិនទាន់បានទទួលការផ្សព្វផ្សាយនេះ។

៣ ក្រុមយុវជនដើម្បីកិច្ចការសង្គម១ត្រូវបានចងក្រង ដែលមានសមាជិកសរុប៥០នាក់។ ក្រៅពីការចែករំលែក

	<p>នៅគោលការណ៍សិទ្ធិទាំង១០ក្នុងសាលាទៅដល់ពួកគាត់ដើម្បីជាមូលដ្ឋានអោយពួកគាត់បន្តចែករំលែកទៅកាន់យុវជនផ្សេងទៀត យើងបានផ្តល់ការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញកុំព្យូទ័រ ដែលជ្រើសរើសអ្នកបង្វឹកចេញក្រុមគាត់ ហើយនឹងសម្របសម្រួលអោយគាត់ដាក់ប្រធានបទពិភាក្សាក្រុម និងកិច្ចការលើកគម្រោងដើម្បីចូលរួមការការលើកកំពស់ការយល់ដឹងពីការសិក្សា ការស្រលាញ់ព្រៃឈើ និងការចូលរួមថែរក្សាអនាម័យសន្តាប់ធ្នាប់ បរិស្ថានក្នុងសហគមន៍ តាមរយៈការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបណ្តាញសង្គម ជាពិសេសហ្វេសប៊ុក។</p>
៤	<p>យើងបានរៀបចំក្រុមការងារសិក្សាស្រាវជ្រាវ២ក្រុមសម្រាប់នៅក្រុងសំរោង និងស្រុកបន្ទាយអំពិល។ ដោយបានធ្វើការបណ្តុះបណ្តាលជុំវិញបច្ចេកទេស និងវិធីសាស្ត្រក្នុងការចុះប្រមូលទិន្នន័យស្រាវជ្រាវ PRS និងបង្កើតគម្រោងសំនួរ។ សមាសភាពក្រុមការងារមកពីក្រុមប្រឹក្សាយុវ ការិយាល័យអប់រំស្រុក គណកម្មការទ្រទ្រង់សាលា តំណាងសិស្ស និងអាណាព្យាបាលសិស្ស។ ក្រុមការងារចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវ PRS សម្រាប់ចុះទៅលើសាលាគោលដៅ៥ គឺសាលាឈើស្លាប់ ពោធិវង្ស ត្នោត គោកខ្ពស់ អូទង។ ក្រោយពេលចុះស្រាវជ្រាវរួចហើយក្រុមការងារបានធ្វើការបង្ហាញលទ្ធផលស្រាវជ្រាវ ដើម្បីលើកបញ្ហាអទិភាពដើម្បីយកទៅដាក់ចូលក្នុងផែនការអភិវឌ្ឍសាលាទាំង៥។ គម្រោងក៏បានវិភាគថវិកាខ្លះ ដើម្បីចូលរួមក្នុងផែនការអភិវឌ្ឍសាលាផ្នែកតាមការរកឃើញពីការស្រាវជ្រាវ។ សកម្មភាពនេះមានអ្នកចូលរួមសរុប១៤២នាក់ ស្ត្រី៧៨នាក់។ ហើយអ្នកចូលរួមទាំងអស់គាំទ្រចំពោះការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍PRSនេះ ព្រោះដំណើរការមានការចូលរួមតាមបែបប្រជាធិបតេយ្យ និងឆ្លុះបញ្ចាំងពីការចូលរួមពេញលេញ។ លទ្ធផលនៃរបាយការណ៍ស្រាវជ្រាវនេះក៏បានដាក់ឆ្លងមន្ទីរ និងការិយាល័យអប់រំ និងធ្វើការឆ្លុះបញ្ចាំងពីអ្វីដែលរកឃើញក្នុងចំណោមអ្នកពាក់ព័ន្ធផងដែរ។ ផ្នែកលើរបាយការណ៍សិក្សាស្រាវជ្រាវនេះ យើងបានជួយសម្របសម្រួលរៀបចំផែនការកែលំអសាលារួចហើយចុះត្រួតពិនិត្យតាមដានទៅលើដំនើរការនៃការលើកស្ទើរកែលំអសាលានេះរហូតចុងនៃគម្រោង។</p>
៥	<p>រៀបចំវេទិកាសាធារណៈនៅសាលាកម្រងអូទង នៃឃុំគោកខ្ពស់ ដែលមានអ្នកចូលរួមសរុប ៩០នាក់ ស្រី៤០នាក់។ វេទិកានេះរៀបចំឡើងក្នុងគោលបំណងជម្រុញការចូលរួមរវាងសហគមន៍ អាជ្ញាធរដែនដី លោកគ្រូ ការិយាល័យអប់រំ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធ ដែលជាគំនិតផ្តួចផ្តើមមួយអង្គការកែប្រែសហគមន៍ចង់បង្ហាញដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធប្រើក្នុងការពង្រឹងការអប់រំកុមារតាមរយៈការចូលរួមសហការគ្នារវាងគ្រូនិងអាណាព្យាបាលសិស្ស។ ដោយយើងតែងតែលេចលឺពាក្យនិយាយបាចសាចឆ្លើយបន្ទោសដាក់គ្នាជុំវិញបញ្ហាការសិក្សារបស់សិស្ស។ ហើយកត្តានេះបណ្តាលមកពីគម្លាតនៃការចូលរួមរវាងអាណាព្យាបាលសិស្សនិងគ្រូ មិនស៊ីសង្វាក់គ្នា ព្រោះមិនបានជួបគ្នាដើម្បីយកបញ្ហាមកជជែកនៅលើតុ ហើយជម្រុញអោយអ្នកនៅមូលដ្ឋានរួមគ្នាដោះស្រាយបញ្ហាណាដែលអាចដោះស្រាយបាន ជាជាងរង់ចាំតែថ្នាក់ដាត់មកដោះស្រាយ។ ក្រោយពេលវេទិកានៃកម្មវិធីនេះបានបញ្ចប់អ្នកចូលរួមមានការសាទរ ដោយចង់អោយមានអង្គវេទិកានេះទៅទៀត យ៉ាងហោចណាស់ម្តងក្នុងមួយឆ្នាំដើម្បីអោយមាតាបិតាសិស្ស លោកគ្រូអ្នកគ្រូ អាជ្ញាធរដែនដី និងអ្នកពាក់ព័ន្ធបានយកបញ្ហាមកជជែករកដំណោះស្រាយទាន់ពេលឆ្លើយតបទៅនឹងបញ្ហាអប់រំរបស់កុមារ។</p>
៦	<p>ការរកសាងសមត្ថភាពទៅដល់ប្រធានក្លឹបកុមារ ហើយនឹងសមាជិកក្លឹបអំពីគោលការណ៍លើកកំពស់សិទ្ធិក្នុងសាលារៀន អនាម័យខ្លួនប្រាណ ទឹកស្អាត និងបញ្ជ្រាបការកាត់បន្ថយគ្រោះភ័យមហន្តរាយធម្មជាតិ។ កម្មវិធីបានរៀបចំដោយមានតំណាងប្រធានក្លឹបទាំង១០ មានសរុប ២០នាក់ ស្រី៧នាក់ ក្រៅពីប្រធានបទខាងលើក៏បានបង្វឹកដល់ប្រធានក្លឹបអោយចេះធ្វើការកាត់ត្រាសកម្មភាពក្រុម ការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពក្រុម និងសមាជិកអោយកាន់តែសកម្មថែមទៀត ជាពិសេសបន្តចែករំលែកពីសិទ្ធិទាំង១០ដល់សមាជិកក្លឹប។</p>
៧	<p>ធ្វើការប្រជុំឆ្លុះបញ្ចាំងទៅដល់គណៈកម្មការទ្រទ្រង់សាលាមកពី៧សាលាគោលដៅ ដែលមានអ្នកចូលរួមសរុប ២៥នាក់ ស្រី៨នាក់។ កិច្ចប្រជុំផ្តោតទៅលើការពង្រឹងសមត្ថភាពតួនាទី និងការទទួលខុសត្រូវរបស់គណកម្មការដូចដែលមានចែងក្នុងលក្ខខណ្ឌៈ សំដៅជម្រុញការងារអភិបាលកិច្ចតាមសាលា ជម្រុញអោយ</p>

	ការរៀនរបស់កុមារ និងការបង្រៀនរបស់លោកគ្រូ បានបំពេញតាមកាតព្វកិច្ចដែលក្រសួងបានកំណត់ ត្រួតពិនិត្យទៅលើ Checklist តាមសាលា ការរៀបចំពាក្យបណ្តឹង កំណត់ហេតុ និងការគ្រប់គ្រងអោយកាន់ តែប្រសើរឡើង។ ក្រោយមានកិច្ចប្រជុំពង្រឹងតួនាទីនេះហើយ គណកម្មការទ្រទ្រង់សាលាបានខិតខំបំពេញ កិច្ចការសំដៅអនុវត្តតួនាទីអោយកាន់តែសកម្ម ជាពិសេសការត្រួតពិនិត្យ ដើម្បីពង្រឹងការគ្រប់គ្រងតាមសា លាអោយមានប្រសិទ្ធិភាព។ ក្រុមការងារក៏បានធ្វើការចូលរួមត្រួតពិនិត្យជាមួយគណកម្មការទ្រទ្រង់សាលា ដើម្បីអោយប្រាកដថាពួកគាត់បានយល់ពីការអនុវត្តតួនាទីបានត្រឹមត្រូវឬអត់។
៨	ដឹកនាំកម្មវិធីទស្សនកិច្ចកុមារពីសាលាជនបទមកកាន់សាលាគម្រក្នុងខេត្ត។ មានតំណាងសិស្សសាលា៤៤ នាក់ ស្រី១៧នាក់ ដោយមានទាំងតំណាងគ្រូម្នាក់មកពីតាមសាលាបឋមសិក្សាទាំង១០ មកធ្វើការទស្សនកិច្ច នៅបឋមសិក្សាសំរោង។ ក្រោយពីកម្មវិធីទស្សនកិច្ចនេះ ពួកគាត់សំដែងការត្រេកអរ និងសប្បាយរីករាយ ដោយការទទួលបាននូវការចែករំលែកចំណេះដឹងល្អៗ ជុំវិញការរៀបចំចាត់ចែង សណ្តាប់ធ្នាប់ សោភ័ណភា ព អនាម័យ និងបរិស្ថានសាលា ដោយការរៀបចំសួនសាលា ចំណតកង់ អ្នកលក់ដូរ ការរៀបចំរបៀបរយ តាមថ្នាក់រៀន វិធីសាស្ត្របង្រៀន វិន័យ និងគោលការណ៍គ្រប់គ្រងការរៀន និងការបង្រៀនជាដើម។ សិក្ខា កាមដែលចូលរួមបានប្តេជ្ញាចិត្តចូលរួមនឹងយកចំណេះដឹងទាំងនេះទៅពង្រឹងការអនុវត្តតាមសាលារៀងខ្លួន
៩	ធ្វើការជួសជុលកែលំអរបណ្ណាល័យចំនួនបីកន្លែងព្រមទាំងទទួលសៀវភៅថ្មីតាមសាលាបន្ថែម៨៣ក្បាល ក្នុងមួយសាលា។ ក្រោយមានការកែលំអរយើងឃើញថាក្មេងមានការចូលអានកើនឡើង ហើយទិន្នន័យក្មេង សរុបដែលចូលអានប្រមូលបានក្រោយពេលគម្រោងមានចំនួនសរុប ២៥៣នាក់ ស្រី១២៨នាក់។
១០	មុនពេលបើកបរសេនកាលថ្មី យើងបានសហការណ៍តាមសាលាគោលដៅដែលនៅដាច់ស្រយាលចំនួន៧ មានដូចជាសាលាពោធិវង្ស ត្នោត ឈើស្លាប់ សំបូរមាស អូទង គោកគរ និងគោកខ្ពស់ថ្មី ដែលមានអ្នកចូល រួមសរុប ៨២៨នាក់ ស្រី៤១៤នាក់។ ការរៀបចំយុទ្ធនាការផ្សព្វផ្សាយចុះឈ្មោះចូលរៀននេះសំដៅ ដើម្បីធ្វើ លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងពីសារៈសំខាន់នៃការបញ្ជូនកូនទៅសាលា ការដាស់តឿនក្រើនរំលឹកដើម្បីពញាក់ ស្មារតីដល់មាតាបិតាសិស្សអោយស្រួតរូសរាន់បញ្ជូនកូនទៅចុះឈ្មោះចូលរៀនគ្រប់គ្នា។ ជាពិសេសកុមារ ដែលគ្រប់អាយុត្រូវចូលរៀនកុំអោយខកខាន។ ក្រោយមានការរៀបចំយុទ្ធនាការណ៍ដោយមានការចាក់ជា ភ្លេងបញ្ជូនសារទាក់ទងនឹងការបញ្ជូនកុមារទៅសាលា ការលែងភ្លេងឆៃយ៉ា ការហែរជាកូនតាមភូមិ ការដាក់ បង្ហាញអប់រំផ្សព្វផ្សាយ និងសំលែងអំពាវនាវតាមឧបាយសនស័ព្ទ អោយបានលឺដល់ប្រជាជនក្នុងភូមិ អោយមានការត្រៀមខ្លួនបំពេញកាតព្វកិច្ចជាអាណាព្យាបាលល្អ ខិតខំបញ្ជូនអោយបានចូលរៀនជៀសផុត ពីភាពល្ងង់ខ្លៅអវិជ្ជា។ តាមរបាយការណ៍ចំនួនសិស្សកើនឡើង ១០៧នាក់ ស្រី៤២នាក់បើធៀបនឹងឆ្នាំមុន។

អនុគម្រោងទី២

ល.រ	សង្ខេបលទ្ធផល
១	ចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវគ្រួសាររងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងអភិវឌ្ឍសំណង់ទំនប់ស្ទឹងស្រែងនៅភូមិគោកសំព័រ គ្រួសាររងគ្រោះ ១២៣គ្រួសារ ដីស្រែ១៧៦ហិកតា ចំការ ៣៤៨ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន ១០ហិកតា ផ្ទះ៣០ខ្នង
២	ចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវគ្រួសាររងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងអភិវឌ្ឍសំណង់ទំនប់ស្ទឹងស្រែងនៅភូមិចារថ្មី ចារ្យថ្មីគ្រួសាររងគ្រោះ ១៧គ្រួសារ ដីស្រែ៩៤.៦៣ហិកតា ចំការ ៤៧ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន គ្មាន ផ្ទះ គ្មាន ចារ្យចាស់គ្រួសាររងគ្រោះ ២៦គ្រួសារ ដីស្រែ១២៤ហិកតា ចំការ ៩.៧២ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន គ្មាន ផ្ទះ គ្មាន
៣	ចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវគ្រួសាររងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងអភិវឌ្ឍសំណង់ទំនប់ស្ទឹងស្រែងនៅភូមិទំនប់ថ្មី គ្រួសាររងគ្រោះ ២៩គ្រួសារ ដីស្រែ២៧៣ហិកតា ចំការ ៦០ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន ៥ហិកតា ផ្ទះ គ្មាន
៤	ចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវគ្រួសាររងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងអភិវឌ្ឍសំណង់ទំនប់ស្ទឹងស្រែងនៅភូមិបាក់នីម

	គ្រួសាររងគ្រោះ ២៥គ្រួសារ ដីស្រែ១២៥ហិកតា ចំការ ២២ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន ៤ហិកតា ផ្ទះ គ្មាន
៥	ចុះសិក្សាស្រាវជ្រាវគ្រួសាររងផលប៉ះពាល់ពីគម្រោងអភិវឌ្ឍសំណង់ទំនប់ស្ទឹងស្រែងនៅភូមិស្រែកែវ គ្រួសាររងគ្រោះ ១៥៨គ្រួសារ ដីស្រែ១៨៦៨ហិកតា ចំការ ៧១៧ហិកតា ដីលំនៅដ្ឋាន ៣៤ហិកតា ផ្ទះ ១៥៨ខ្នង

III. របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ខេត្តសៀមរាប

គម្រោង	ចំណូលប្រចាំឆ្នាំ	ចំណាយប្រតិបត្តិការ	ចំណាយកម្មវិធី	សមតុល្យឆ្នាំមុន	សមតុល្យ
WeEffect	59,327.29 USD	20,691.5 USD	40,590.88 USD	4,046.5 USD	2,091.41 USD
UNDP	16,579.2 USD	1,733.35 USD	3,777.07 USD	416.95 USD	11,485.73 USD
DAP	32,000.00 USD	5,640.00 USD	3,705.69 USD	0.00 USD	22,654.31 USD

ខេត្តឧត្តរមានជ័យ

គម្រោង	ចំណូលប្រចាំឆ្នាំ	ចំណាយប្រតិបត្តិការ	ចំណាយកម្មវិធី	សមតុល្យ
LRP	49,452.00 USD	15,749.019 USD	31,945.913 USD	1,757.068 USD
Guy Trust	22,950.41 USD	4,309.708 USD	18,106.53 USD	534.172 USD
EUL	5,754.00 USD	1,749.04 USD	3,758.84 USD	246.12 USD

IV. ផែនការទិសដៅការងារបន្ត

ខេត្តសៀមរាប

គម្រោងទី១៖

- 1-ស្រីមកពីអង្គការសហគមន៍អាចទទួលបានការសិក្សាពីកសិដ្ឋានបង្ហាញដំណាំចម្រុះដែលជោគជ័យ
- 2-រៀបចំកសិដ្ឋានបង្ហាញគម្រូ ២២កន្លែងដែលស្របទៅនឹងខ្សែរសង្វាក់ផលិតកម្មដល់សមាជិកសហគមន៍កសិកម្ម
- 3-កសាងសមត្ថភាពកសិករជាសមាជិកសហគមន៍កសិកម្មពីកសិកម្មបន្សំនឹងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ
- 4-ផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មាន និងឯកសារគតិយុត្តិជុំវិញសិទ្ធិដីធ្លីដល់សមាជិកសហគមន៍កសិកម្ម
- 5-លើកកម្ពស់ការទទួលបាននូវសុវត្ថិភាពដីធ្លីរបស់សមាជិកសហគមន៍កសិកម្ម
- 6-ស្រ្តីអាចធ្វើការចូលរួមសម្រេចចិត្តសកម្មក្នុងការទាមទារសិទ្ធិដីធ្លីដោយការលើកកម្ពស់សមភាពយែនឌ័រ
- 7-កសិករជាស្រ្តីអាចទទួលបាននូវការផ្សព្វផ្សាយសេវាកម្មកសិកម្ម និងធនធាន
- 8-ផលិតផលសហគមន៍ដែលមានសក្តានុពលនឹងទទួលបានការចុះបញ្ជីអត្តសញ្ញាណ
- 9-ស្រ្តីអាចទទួលបាននូវការកសាងសមត្ថភាពទៅលើមូលដ្ឋានចំណេះដឹងស្តីពីហិរញ្ញវត្ថុ
- 10-ណែនាំនូវបច្ចេកទេសបែបច្នៃប្រឌិតដែលផ្តល់ភាពងាយស្រួលដល់ស្រ្តី
- 12-ស្រ្តីជាសមាជិកសហគមន៍កសិកម្មអាចចូលរួមសម្រេចចិត្តយ៉ាងសកម្មជាមួយប្តី
- 13-សហគមន៍លើកគំនិតផ្តួចផ្តើមរៀបចំគោលនយោបាយដើម្បីផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់ស្រ្តី

- 14-សហគមន៍អាចទទួលបានកំចៅគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីយកទៅពង្រីកមុខជំនួញ
- 15-បុគ្គលិកគម្រោងនឹងទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលពីឧបករណ៍ GALS ហើយនឹងគាំទ្រសហគមន៍ដើម្បីកសាងឧបករណ៍ GALS ហើយនឹងអនុវត្តទៅដល់សមាជិកនិងសហគមន៍
- 16-បង្កើនការចូលរួមរបស់ស្ត្រីក្នុងភាពជាអ្នកដឹកនាំតាមអង្គការសហគមន៍
- 17-អំពើហឹង្សាស្ត្រីត្រូវបានកាត់បន្ថយ

ខេត្តឧត្តរមានជ័យ

លទ្ធផល.1:សមាជិកសហគមន៍ព្រៃឈើទាំងបីសហគមន៍សរុប៣,២២៦នាក់ស្ត្រី/១,៥៥៥នាក់ និងបណ្តាញសហគមន៍ព្រៃឈើ ទាំង១៣ ធ្វើការគ្រប់គ្រង ថែរក្សានិងដកហូតធនធានពីព្រៃសហគមន៍ប្រកបដោយនិរន្តរភាព។

- 1.1. សហការជាមួយអាជ្ញាធរ និងរដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងមានការចូលរួមពីយុវជនដើម្បី ទុបស្តាត់បទល្មើសក្នុងព្រៃឈើសហគមន៍។
- 1.2. ប្រជុំបណ្តាញសហគមន៍ ថ្នាក់ខេត្ត មន្ទីរកសិកម្ម រដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន។
- 1.3. គាំទ្រសកម្មភាពបណ្តាញក្នុងការដោះស្រាយបទល្មើសព្រៃឈើ និងដីព្រៃសហគមន៍ សរសេររបាយការណ៍ជួយសម្របសម្រួលសហគមន៍ផ្សេងៗទៀតទាំង១៣។
- 1.4. ជួបជាមួយ ឃុំ ស្រុក ខេត្ត មន្ទីរកសិកម្ម ក្រសួងកសិកម្ម ក្នុងការដោះស្រាយ បញ្ហាទាក់ទងសហគមន៍ ព្រៃឈើ និងដីព្រៃសហគមន៍ទាំង១៣។
- 1.5. ចូលរួមវាទិកាសាធារណៈថ្នាក់ ឃុំ ស្រុក ខេត្ត។
- 1.6. ដឹកប្រឡាយបង្គោលព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍នៅសហគមន៍ព្រៃឈើទាំងបី(ភ្នំដងរែកសម្រែកព្រៃស្រស់ និងរតនរុក្ខា)
- 1.7. ដាក់ផ្ទាំងដែនទីសហគមន៍ព្រៃឈើតាមសាលាឃុំ និងទីតាំងសហគមន៍ព្រៃឈើ
- 1.8. គៀងគរសមាជិកសហគមន៍ក្នុងការដាំដំណាំយុទ្ធសាស្ត្រគ្រាប់គ្នោត និងឬស្សីក្នុងការ ការពារ ព្រំប្រទល់ព្រៃសហគមន៍។
- 1.9. គណៈកម្មការសហគមន៍ព្រៃឈើចូលរួមប្រជុំជាមួយអាជ្ញាធរភូមិ ឃុំ ប្រចាំខែនៅសាលាឃុំ/សង្កាត់
- 1.10. ចូលរួមធ្វើដែនការវិនិយោគប្រចាំឆ្នាំ
- 1.11. ធ្វើថ្នាលបណ្តុះកូនឈើ២សហគមន៍
- 1.12. វេទិការជួបជុំវិចិត្តចំណងសាមគ្គីរវាងអង្គការកែប្រែសហគមន៍ ក្រុមបណ្តាញសហគមន៍ក្នុងតំបន់គោលដៅ និងអាជ្ញាធរ ឃុំ ស្រុក ខេត្ត ឬកសុរបសមទ្ធិផលជោគជ័យប្រចាំឆ្នាំ

លទ្ធផលទី២៖ កសិករក្រីក្រចំនួន៩៣២គ្រួសារ នឹងអាចមានជីវភាពរស់នៅប្រសើរឡើងដើម្បីអាចធានា កាសិក្សារបស់កូនៗអោយបានយ៉ាងទាបថ្នាក់ទី៩តាមរយៈការគ្រប់គ្រងក្រុមសន្សំ ២១ក្រុម និងធនាគារ ស្រូវចំនួន៨ក្រុមដែលមានការសហការណ៍ជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំ សំរោង បន្សាយរាក់ កូនក្រៀល និងគោកខ្ពស់។

- 2.1. វគ្គបណ្តុះបណ្តាលការចុះបញ្ជីស្នាមគណៈកម្មការសន្សំ និងធនាគារស្រូវដល់គណៈកម្មការថ្មី
- 2.2. តំណាងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ និងតំណាងគណៈកម្មការថ្នាក់ឃុំសហគមន៍បង្ហាត់បង្ហាញបន្ថែមជាប្រចាំ និងធ្វើការតាមដានឆ្លុះបញ្ចាំងដល់គណៈកម្មការក្រុមសន្សំ21ធនាគារស្រូវ៨ក្រុម២ខែ ម្តង។
- 2.3. ប្រជុំឆ្លុះបញ្ចាំង១ឆ្នាំម្តង(ក្រុមសន្សំ២១ និងធនាគារស្រូវ ៨ និងកសិករគំរូ
- 2.4. ប្រជុំបណ្តាញសន្តិសុខស្បៀងថ្នាក់ជាតិ១ដង

លទ្ធផលទី៣៖កុមារចំនួន ៦៦០នាក់/កុមារី៣៨៣នាក់ ស្ថិតនៅ ឃុំ សំរោង បន្សាយរាក់និងគោក ខ្ពស់មានការចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ តាមរយៈ ការគូរសារ កម្មវិធីសប្បាយៗ ក្លឹបកុមារ និងការ លើក កំពស់សិទ្ធិក្នុងសាលារៀន។

- 3.1. សកម្មភាពគូសារ អប់រំទូទៅតាមសាលារៀន (ថែមកុមារ៣០០នាក់ថ្មី)
- 3.2. ប្រជុំគ្រួសារគ្រឹះកិច្ចចំនួន២៦នាក់រៀងរាល់៦ខែម្តង
- 3.3. សម្ភារៈគូសារកុមារ
- 3.4. កម្មវិធីថតរូបកុមារ(Uploud)
- 3.5. កម្មវិធីសប្បាយនៅតាមភូមិ
- 3.6. រៀបចំកម្មវិធីសិក្សាបន្ថែមជាមួយភ្នាក់ងារកុមារទាំងពីរដែលទើបសាងសង់រួច
- 3.7. ពង្រឹងពីការតាមដានការបង្រៀន និងរៀនតាមសាលារៀន និងការជួយចូលរួមថែរក្សា និងអនាម័យសាលារៀន
- 3.8. គណៈកម្មការទ្រទ្រង់សាលាថ្នាក់ឃុំ ធ្វើការជាមួយគតិសកក្នុងការជួយដល់កុមារតាមសាលារៀនក្នុងការផ្សព្វផ្សាយពី PRS សិទ្ធិកុមារ សិទ្ធិស្ត្រី អំពើហិង្សា គ្រោះថ្នាក់ពេលធ្វើចំណាកស្រុក។
- 3.9. ចងក្រងរបាយការណ៍PRSថ្នាក់ជាតិដើម្បីតស៊ូមតិ(MPC,CWDCC,CTO,COFAP,RFCD)

លទ្ធផលទី៤៖CTOជាស្ថាប័នដែលមានគណនេយ្យភាព និងតម្លាភាពចំពោះម្ចាស់ជំនួយ និងអ្នកទទួលបាន។

- 4.1 ការប្រជុំក្រុមប្រឹក្សាភិបាលប្រចាំឆ្នាំ(ខែវិច្ឆិការ)
- 4.2 ត្រួតពិនិត្យនិងឆ្លុះបញ្ចាំងការអនុវត្តសកម្មភាពប្រចាំត្រីមាស (comprehensive monitoring)
- 4.3 រៀបចំ និងត្រួតពិនិត្យផែនការឆ្នាំ ២០១៩
- 4.4 . ចូលរួមសិក្ខាសាលាភាពជាដៃគូប្រចាំឆ្នាំ
- 4.5 . ការចូលរួមនិងប្រជុំជាមួយបណ្តាញផ្សេងៗ AAC, NEP, WGPDP, CHF, NGO forum and AAC-partnership

សៀមរាបថ្ងៃទី.....ខែ..... ឆ្នាំ២០១៨
 រៀបចំរបាយការណ៍ដោយ
 នាយកប្រតិបត្តិ

បានឃើញនិងពិនិត្យ
 ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

.....

.....